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MNOHÉ PODOBY OSLÁV 
SVÄTÉHO MIKULÁŠA, 
STAČILO SI LEN VYBRAŤ

Deň sv. Mikuláša sa oslavoval v rôznych kútoch nášho 
mesta. Stačilo si vybrať, či ste si chceli užiť Mikuláša 
s divadelným predstavením na pódiu, v sprievode 
krampusových masiek či v tichej atmosfére Miku-
lášskej izbičky. Oslavy sv. Mikuláša boli v mnohých 
ohľadoch jedinečné a magické. Okrem toho, že at-
mosféru sviatku umocnila biela snehová pokrývka,  
s pozitívnymi ohlasmi sa stretli novinky i malé zmeny.

pokračovanie na str. 12 a 13 
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Mesto Nemšová vyčlenilo finančné prostriedky na nákup 
čistiaceho stroja na čistenie palubovky športovej haly a cho-
dieb, a menšieho čistiaceho zariadenia, ktoré bude určené na 
čistenie fitness, šatní, spŕch. Športová hala je vysoko vyťaže-
ná, a vzhľadom na veľkosť jej plochy si jej čistenie vyžaduje 
množstvo úsilia a času.

Teraz bude možné napr. počas prestávky, prípadne medzi 
dvomi zápasmi vyčistiť palubovku. Pozitívami bude výsled-
ný efekt čistenia, zlepšenie hygieny, zefektívnenie čistiacich 
procesov, pomoci a  uľahčenia prác zamestnancom chráne-
nej dielne, ktorou športová hala je.

► Snahou mesta je obnoviť 
budovu školy na ulici Školská, 
ktorá je vo vlastníctve mesta 
Nemšová, a v súčasnosti je dlho-
dobo prenajímaná Katolíckej 
spojenej škole, ktorej zriaďova-
teľom je Rímskokatolícka cirkev 
Biskupstvo Nitra.
► Bola spracovaná projektová 
dokumentácia, ktorej úlohou 
bolo navrhnúť riešenie ener-
getického zefektívnenia budo-
vy  prostredníctvom výmeny 
okien a zateplením budovy. Na-
koľko sa na budove v minulosti 
vymenila časť okien, pre ener-
getické zefektívnenie je potreb-
né nahradiť aj tieto okná za nové 
okná s izolačným trojsklom. 
► Mesto disponuje právoplat-
ným stavebným povolením na 
výmenu okien aj na zateplenie 
budovy, a  koncom minulého 
roka podalo žiadosť o dotáciu na 
Enviromentálny fond.
► V  týchto dňoch bolo mestu 

doručené rozhodnutie o  schvá-
lení podpory pre projekt: ZVÝ-
ŠENIE ENERGETICKEJ ÚČIN-
NOSTI OBJEKTU ZŠ – KSŠ 
NEMŠOVÁ, UL. ŠKOLSKÁ“ vo 
výške 499 999,00 €. Mesto bolo 
pred podpisom zmluvy vyzvané 
predložiť splnenie podmienky 
hospodárskej činnosti, ktorá sa 
vykonáva vo verejnej budove.
► Nakoľko budova základ-
nej školy s materskou školou,  
v ktorej sa zabezpečuje proces 
predprimárneho a primárneho 
vzdelávania detí, je prenajíma-
ná za 1 € ročne Katolíckej spo-
jenej škole, a  ktorej prenájom 
tvorí viac ako 20 % z celkovej 
plochy budovy, a nie je v zriaďo-
vacej pôsobnosti mesta Nem- 
šová, predstavuje to problém 
pri  dokladovaní hospodárskej 
činnosti. Vzhľadom na tieto 
skutočnosti nie je možné danú 
dotáciu použiť. 

PALUBOVKA 
V ŠPORTOVEJ HALE 
BUDE ČISTENÁ STROJOVO

SCHVÁLENÚ DOTÁCIU 
NA VÝMENU OKIEN BUDOVY 
KATOLÍCKEJ ŠKOLY 
NIE JE MOŽNÉ POUŽIŤ

STRETNUTIE 
PARTNEROV 
PROJEKTU

V priestoroch penziónu Fanúšik na NTS dňa 
15.11.2024 rokovali starostovia, projektoví 
manažéri a  ostatní partneri cezhraničného 
projektu „Varovný a informační systém měst 
a obcí povodí Vláry“. Prostredníctvom tohto 
projektu bude v našom meste nainštalovaná 
metrologická stanica, merače hladiny rieky 

Vlára,  Ľuborčianskeho potoka a  nový mest-
ský rozhlas. Údaje z meraní hladiny budú za-
znamenané a  integrované prostredníctvom 
SMART systému do aplikácie Nemšová, na 
webovej stránke mesta budú k  dispozícii 
údaje z  ostatných inštalovaných meračov 
ostatných partnerov na toku rieky Vlára. 
V prípade veľkého úhrnu zrážok na hornom 
toku Vláry budeme vedieť rýchlejšie vyhod-
notiť situáciu a  prijať opatrenia. Primátor 
mesta Miloš Mojto a ostatní starostovia part-
nerských miest podpísali Zmluvu o centrali-
zovanom obstarávaní.

— V  mesiaci november 
bola zrekonštruovaná 
časť areálového osvet-
lenia v  prednej časti zá-
kladnej školy, ktoré bolo 
dlhší čas nefunkčné. Na-
koľko počas zimných me-
siacov je potrebné osvet-
lenie aj pred začiatkom 
vyučovania a  v  poobed-
ňajších hodinách prebie-
hajú krúžky, je potrebné 
umelé verejné osvetlenie. 
Pre zvýšenie bezpečnos-
ti bola doplnená lampa 
i  na dlhodobo najtmav-
šie miesto  - roh od fary. 
Osvetlenie zvýši bez-
pečnosť nielen pre deti, 
ale ocenia ho i  tí, ktorí  
potme prechádzajú are-
álom školy, prípadne za-
vítajú do areálu školy na 
večernú prechádzku.

OPRAVA OSVETLENIA 
V AREÁLI ZÁKLADNEJ ŠKOLY

KAMEROVÝ SYSTÉM MESTA 
BUDE ROZŠÍRENÝ
● V týchto dňoch sa začalo s realizáciou rozšírenia centrálneho kamerového systému 
mesta Nemšová. Súčasný kamerový systém pomáha zvýšiť bezpečnosť v meste, od-
haľovať niektoré priestupky a analyzovať dopravné nehody. Budovanie kamerového 
systému je rozdelené do viacerých etáp. Momentálne sme v tretej etape, ktorá počíta 
s doplnením kamier a monitorovaním vstupov do mesta na komunikácii II/507, vstu-
pov škôl a zariadení a vybudovaním časti optickej siete.

● Časť tejto etapy projektu je financovaná prostredníctvom MAS Vršatec – Pôdohos-
podárskej platobnej agentúry.

Peter Králik | F: Archív MsÚ
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KANALIZÁCIA SI ŽIJE 
SVOJÍM ŽIVOTOM

Mesto Nemšová začalo prípravné 
práce na obnove stokovej kanali-

začnej siete. V prvom rade bolo potreb-
né zabezpečiť podklady pre určenie 
kritických miest kanalizačnej siete, 
ktorých by sa obnova a rekonštrukcia 
týkala. Na základe podkladov a vytý-
čenia kanalizačnej siete Regionálnou 
vodárenskou spoločnosťou Vlára-Váh 
sa kanalizačná sieť, ktorú spravujú, 
mala nachádzať iba v telese komuniká-
cie II/507, čiže hlavnej ceste. Nakoľko 
sa v chodníkoch nachádzali kanalizač-
né poklopy, po ich odokrytí sa ukáza-
lo, že časť kanalizácie je umiestnená  
i v chodníkoch, čiže je potrebné pre-

veriť stav tejto časti kanalizácie, zis-
tiť, aké objekty sú do nej pripojené. 
Vodárenská spoločnosť RVSVV, s. r. o. 
nedisponuje geodetickým zameraním 
kanalizačnej a vodovodnej siete a ka-
nalizáciu v chodníkoch nepovažuje za 
majetok, ktorý má prevádzkovať.

Dňa 9. októbra sa začal monitoring 
kanalizačnej siete na ulici Janka 

Palu realizovaný spoločnosťou CPB So-
lutions, s. r. o. Do kanalizácie umiest-
nenej v chodníkoch sú napojené kana-
lizačné vpuste umiestnené na krajnici 
cesty a iné kanalizačné prípojky domov, 
a ústia do hlavnej vetvy kanalizácie. 

Monitoring na daných úsekoch nebolo 
možné vykonať bez riadneho tlakového 
čistenia kanalizácie, s ktorým sa i počí-
talo. Nepočítalo sa však s tým, že dané 
úseky kanalizácie budú znečistené prí-
liš, čiže nad  30 % objemu. Na niektorých 
úsekoch bol stav kritický a havarijný, 
znečistený do 90 % objemu. 

Následne bola monitorovaná ka-
nalizácia na ulici Sklárska, kde 

sa ukázali obdobné problémy spojené  
s vysokým znečistením, defektami ka-
nalizácie, havarijným stavom. Týmto 
sa monitoring kanalizácie natiahol až 
do mesiaca december, a mesto Nemšo-
vá stál nemalé finančné prostriedky.  
Pôvodne sa uvažovalo vykonať moni-
toring kanalizačnej siete na ulici SNP, 
no vzhľadom na stav kanalizácie, ktorý 
bol viditeľný po otvorení niektorých 
kanalizačných poklopov, je potrebné 
rokovanie s RVSVV ohľadom zisteného 
stavu na kanalizácii v tomto úseku.

Počas čistenia kanalizácie na ulici 
Janka Palu bol zistený únik čistej 

vody do kanalizácie, čo sa ukázalo ako 
neidentifikovaná dlhodobá porucha vo-
dovodu. Vodovodná sieť mala od Žovin-
ca po Slovenskú sporiteľňu viacero vád 

a porúch a pravdepodobne dlhodobo 
unikala bez povšimnutia do kanalizácie.

Mesto Nemšová na základe vykona-
ného monitoringu zistilo, že pre-

vádzka kanalizácie je dlhodobo zane-
dbaná, chýba jej pravidelný monitoring 
a riadna údržba. Preplnené kanalizač-
né potrubie má vplyv na jej životnosť, 
na zvýšený počet nežiaducich  živočí-
chov pri kanalizácii, a zvýšený zápach 
v okolí kanalizačných poklopov a vpus-
tí. Mesto Nemšová sa obráti na RVSVV, 
s. r. o., o podanie vysvetlenia o stave 
kanalizačnej siete a vodovodu v meste. 
Zároveň bude žiadať prevádzkovateľa 
kanalizácie (RVSVV s. r. o.) o refundá-
ciu nákladov na čistenie kanalizácie, 
ktoré má v predmete svojej činnosti 
práve RVSVV, s. r. o.

Rozvody kanalizácie v meste Ne-
mšová sú síce majetkom mesta, ale 

ich prevádzku (na základe nájomnej 
zmluvy) zabezpečuje RVSVV, s. r. o.  
a zároveň je užívateľom výhod z dané-
ho majetku – vyberá od klientov stočné 
za vodu. Povinnosťou vodárenskej spo-
ločnosti je starať sa o zverený majetok 
a riadne ho užívať, čo okrem iného za-
hŕňa aj pravidelné čistenie kanalizácie.  
Kanalizačná sieť a jej stav je dlhodobý 
problém a netýka sa len ulice J. Palu,  
ale najmä ulíc Sklárska a ulice SNP atď. 

Peter Králik a Rudolf Kúkel

Mesto Nemšová na základe podpísania zmluvy so 
Štátnym fondom rozvoja bývania a zmluvy so zho-
toviteľom stavby s  názvom „Zateplenie bytového 
domu, Nemšová – 16 BJ“, odovzdala stavenisko spo-
ločnosti HELUS, s. r. o. dňa 5. 11. 2024. 

► Na obytnej budove sa majú v zmysle zmluvy vyme-
niť okná a dvere, zatepliť bytový dom, zatepliť balkóny, 
vymaľovať spoločné priestory a  vymeniť dlažbu pri 
vstupe do vchodov. Na bytovom dome sa neustále opa-
kujú problémy spojené s  konštrukčnými vlastnosťa-
mi budovy, ako sú tepelné prestupy, vlhnutie, plesne.

► Zhotoviteľ začal práce výmenou okien 13. 11. 2024. 
Dňa 14.11. bolo pri internej kontrole za účasti staveb-
ného dozoru zistené, že dodané a namontované okná 
nezodpovedajú požadovaným rozmerom a  sú ne-
správne inštalované. Zhotoviteľ bol vyzvaný zo strany 
mesta k  náprave, keď najskôr obhajoval prevedené 
riešenie a postup prác, no na základe druhej výzvy zo 

strany mesta na dodržanie projektovej dokumentácie 
pozastavil práce. Pozastavenie prác bolo následne od-
komunikované na spoločnom stretnutí mesta Nem- 
šová, správcu bytového domu VPS, m. p. o. a nájomcov 
bytov dňa 25. 11. 2024, kde primátor mesta vysvetlil ná-
jomcom situáciu, v ktorej sa mesto, ako objednávateľ 
a investor, a nájomcovia nachádzajú, a informoval ich 
o hľadaní riešenia a o ďalšom postupe. 

► Mesto Nemšová zároveň dňa 25. 11. požiadalo ŠFRB 
o výkon kontroly. Okrem uvedených problémov zho-
toviteľ nezabezpečil stavenisko, nesprávne likvido-
val odpad, neudržiaval čistotu v bytoch a spoločných 
priestoroch. Mesto Nemšová vyzvalo zhotoviteľa, aby 
odstránil nedostatky a pokračoval v prácach v zmysle 
zmluvy o dielo. Nájomcovia bytov budú o ďalšom po-
stupe informovaní. Prosíme ich o  strpenie, nakoľko 
v záujme mesta Nemšová je čo najskoršie vyriešenie 
situácie, ktorá vznikla počas realizácie diela tak, aby 
opatrenia navrhnuté projektantom boli dodržané,  
a problémy, pre ktoré sa bytový dom obnovuje, sa stali 
minulosťou, a nie nočnou morou.

Peter Králik
projektový manažér mesta

PROBLÉMY PRI REALIZÁCII DIELA 
NA NÁJOMNOM DOME NA ULICI ŠPORTOVCOV

Oprava vody a vybudovanie revíznej šachty (F: Archív MsÚ)

Výmena okien spoločnosčou HELUS, s. r. o. (F: Archív MsÚ)

Pohľad do miestnej kanalizácie (F: Archív MsÚ)
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Pohľad do miestnej kanalizácie (F: Archív MsÚ)

CITÁT O ODPADE: 
Neexistuje nič také ako „Preč”. Keď niečo vyhodíme…
Znenie tajničky zasielajte na nemsovsky.spravodajca@gmail.com alebo cez apliká-
ciu Nemšová do 31. januára. Získať môžete publikáciu od Vlastimila Helu, Umíralo i za 
naši svobodu, nezapomíname. Letecká bitva nad Bílymi Karpatamy z 29. srpna 1944. 

Výhercovia osemsmerovky z čísla 3/2024 sú: Fridrich Krajči, Milan Bartek a Mária 
Mačinová. Výhercom srdečne gratulujeme.

ZNENIE TAJNIČKY

BAHNO BESIEDKA CEDUĽKA CECHMAJSTER CITRONÁDA ČINŽIAK DEDKO DECHT 
DOTYK FRONT GORILA GUĽÔČKA HLINÍK HRDLO JASLE KOPEC LOŽISKO MLÁDENEC
NÁHRADA NETER OBSAH ODLET PODPIS PRACHOVKA RYTIER SMOKING SOŠKA
SPOLUPRACOVNÍK STROMČEK ŠKANDÁL TAJFÚN VLOČKA VRECÚŠKO VÝHRA
ZÁPASNÍK ZÁSTUP ZRENIČKA ŽANDÁR ŽIHADLO

OSEMSMEROVKA 

 BEZ KOMENTÁRA - AJ TOTO SA NAŠLO V ZBERNÝCH NÁDOBACH NA BIO-ODPAD

OTVÁRACIE HODINY NA ZBERNOM DVORE ODPADOV 
POČAS VIANOČNÝCH SVIATKOV

20. 12. 2024 | 11:30 - 17:00
21. 12. 2024 | 09:00 - 15:30

23. 12. 2024 - 27. 12. 2024 | zatvorené
28. 12. 2024 | 9:00-15:30

29. 12. 2024 - 06.01.2025 | zatvorené

OTVÁRACIE HODINY NA KOMPOSTÁRNI:
Január | 11. 01. 2025

Február | 08. 02. 2025
Marec | 08. 03. 2025



Životné prostredie NEMŠOVSKÝ SPRAVODAJCA  5

Práce zahŕňali čistenie drobné-
ho vodného toku od nánosov, 
koreňov a kameňov v mest-
skej časti Ľuborča a realizovali 
ich LESY SR, š. p., organizačná 
zložka OZ Považie. Čistenie 
sa uskutočnilo v dňoch 21. až 
25. októbra, a to z vlastných 
finančných prostriedkov. Pri 
realizácii prác bolo použité 
špecializované vybavenie, krá-
čajúci bager a dve nákladné vo-
zidlá, ktoré zabezpečili odvoz 
a manipuláciu s odstráneným 
ateriálom.

Napriek tomu, že na dĺž-
ke 550 metrov vyčistené-
ho toku bolo vyvezených 
približne 760 ton ma-
teriálu, čo predstavuje 
42 nákladných vozidiel, 
výsledok činnosti spre-
vádzali medzi obyvateľ-
mi rôzne názory o jeho 
správnosti prevedenia. 
Pre detailnejšie infor-
mácie sme preto oslovili 
LESY SR, š. p., ktoré majú 
vodný tok pod správou 
od roku 2020, samosprá-
vu i miestnych rybárov.

PREČO SA REALIZOVALO 
ČISTENIE POTOKA?

„OZ Považie realizovalo práce  
s cieľom rozšíriť prietokový pro-
fil toku Ľuborča. Na niektorých 
úsekoch bol prietokový profil 
natoľko zúžený, že v prípade 

povodní, ktoré sú v dôsledku 
aktuálnych zmien klímy čoraz 
častejšie, by mohlo dôjsť k vý-
raznému zhoršeniu situácie. 
Tieto práce preto prispievajú 
k zmierneniu povodňových 
vĺn a k zlepšeniu celkovej odol-
nosti územia voči povodniam,” 
uviedli LESY SR, š. p., a doplnili, 
že tok sa čistil už v roku 2023,  
a to formou kosenia brehov, 
kedy sa identifikovala ďalšia po-
treba čistenia s cieľom zväčšiť 
prietokový profil koryta. To bolo 
vykonané aj na základe podne-
tu občanov a mesta Nemšová. 
V apríli 2024 sa preto začalo  
s prípravnými prácami, ktoré 
zahŕňali vybavenie súhlasného 
stanoviska Okresného úradu 
životného prostredia, prieskum 
trhu a vyhodnotenie prijatých 
ponúk na realizáciu prác.

OZ Považie plánovalo 
zväčšenie prietokového 
profilu koryta toku predo-
všetkým na miestach, kde 
bolo koryto najviac zane-
sené, a čistenie sa sústre-
dilo na úseky, kde miestni 
obyvatelia čelili problé-
mom so spodnou vodou.

ČISTENIE REŠPEKTOVALO 
I ŽIVOT V DROBNOM 
VODNOM TOKU

Členovia SRZ-MsO Trenčín  
v danej súvislosti vyvolali pra-
covné stretnutie medzi LESMI 

SR, š. p., a mestom Nemšová, 
kde žiadali posunúť termín 
zahájenia prác. Cieľom posu-
nutia termínu bolo v súlade 
so zákonom č. 216/2018 Z. z.  
§ 22  vykonať opatrenia na zá-
chranu rýb pri mimoriadnych 
situáciách.   

Ľuborčianka je potok 
pstruhový, ktorý zarybňu-
je SRZ pravidelne násadou 
pstruha potočného. 

 
Vo vodnom toku sa nachádzajú 
veľké aj malé pstruhy, a najmä 
tie malé by následky  rozsiahle-
ho zásahu do toku a mimoriad-
neho zhoršenia vody neprežili. 
Dialóg prebehol aj s vedením 
mesta Nemšová, kde sa pred-
seda SRZ-MsO Trenčín, p. Lauš,  
a predseda obvodnej organi-
zácie č. 4, SRZ-MsO Trenčín, 
p. Benko, stretli s primátorom 
mesta Nemšová, Milošom Moj-
tom, a referentkou životného 
prostredia, Renátou Slotíko-
vou. Vysvetlili im svoje požia-
davky, aby sa zabránilo úhynu 
rýb vplyvom mimoriadneho 
zhoršenia kvality vody v toku. 

RYBA V CENTIMETRI 
HLBOKEJ VODE 
PLÁVAŤ NEDOKÁŽE

„Treba akceptovať aj ryby a ži-
vočíchy, ktoré tu žijú, a nero-
biť koryto opäť hladké. Potok 
bol v minulosti cca 3-4 metre 
široký a teraz je taký úzky, že 
ho preskočí aj malé dieťa. Voda  
v ňom stále ubúda. Ak by sa 
vyčistil na celú šírku poto-
ka, objem vody by sa rozlial 
možno tak na centimetrovú 
hrúbku. Ryby, ktoré migrujú 
hore dole, by tam nemohli 
plávať. Minimum pre život 
pstruha, aby dokázal plávať, je 
cca 10 cm a tiež potrebuje zá-
kutia, aby sa dokázal schovať  
pred rybožravými predátormi,  
a aby sám mohol loviť svoju 
korisť,” uviedol predseda ob-
vodnej organizácie č. 4, SRZ-
-MsO Trenčín, Dalibor Benko.

ZADRŽUJME SI VODU 
V NAŠOM REGIÓNE. 
NEPOSIELAJME JU PREČ.

Druhým argumentom boli vo-
dozádržné opatrenia. Oproti 
záhradkárskej osade Bočky 
začali rybári realizovať pred 
dvoma rokmi priečne hrade-
nia, tzv „vodozádržné opatre-
nia pre ryby”, vďaka ktorým sa 
voda okysličuje a vytvára sa 
priaznivé životné prostredie 
pre ryby a ostatné živočíchy.  
I ľudia potvrdzujú, že za po-
sledné dva roky sa im voda  
v studniach zvýšila.
 

Členovia obvodnej organizá-
cie č. 4 Nemšová vykonali od-
lov rýb a ich premiestnenie do 
nezásahových úsekov toku. 
Zlovených bolo 81 pstruhov 
väčších ako 15 cm (najväčší  
kus mal 31 cm), ďalej zlovili 
130 kusov pstruha do 15 cm 
a bola zlovená i sprievodná 
ryba. Všetky dali do kyslí-
kovej nádrže a odviezli ich 
do horných častí toku oproti 
chatovej oblasti. Pár dní ich 
pozorovali, či nedôjde k neja-
kému výraznému úhynu, ale 
bolo to v poriadku.

Pred samotným zahájením 
prác dňa 21. októbra 2024 OZ 
Považie spolu so zástupcami 
SRZ-MsO Trenčín a dodáva-

teľom prác vykonalo obhliad- 
ku drobného vodného toku 
priamo na mieste. Počas tejto 
obhliadky boli presne určené 
úseky a rozsah čistenia. Celý 
proces zo strany OZ Považie 
prebehol bez komplikácií, 
uviedli LESY SR, š. p.

Konsenzus rybári s realizátor-
mi prác našli v tom, že sa tok 
vyčistil od malinčia, pričom 
bolo rozšírené i samotné kory-
to toku, zachovali tam mean-

dre i mnohé kamene, ktoré tak 
veľmi ľuďom vadili, no ktoré 
sú veľmi dôležité pre okysli-
čovanie vody, úkryt rýb. Sú 
dôležité pre zachovanie priro- 
dzeného životného prostredia 
nielen miestnej ichtyofauny. 
„Keby sme im to všetko vzali, 
zobrali by sme im ich priro- 
dzený životný priestor, stali by 
sa ľahkou korisťou pre volav-
ky či kormorána a i SRZ by tým 
utrpel značné finančné straty, 
keďže potok pravidelne zaryb-
ňujú a o ryby sa starajú. A tiež 
by som rád uviedol na správ-
nu mieru, že som ako predse-
da obvodnej organizácie SRZ  
žiadne čistenie nezakázal. Ne-
chcem, aby sa niekto pozeral 
na rybárov, že my sme nechce-

li, aby vyčistili potok. Náš celý 
zámer bol, aby sa vodný tok 
nestal mŕtvym korytom bez 
života, ale aby sa zachovalo  
i životné prostredie. No a tieto 
veci zobral do úvahy i správca 
toku a zároveň tam, kde bol 
najväčší problém pre ľudí, tak 
v tých miestach správca vyčis-
til úsek viac podľa ich požiada-
viek,” uviedol  Dalibor Benko.

O drobné vodné toky sa stará 
nielen ich správca (v tomto 
prípade LESY SR, š. p.) a užíva-
teľ SRZ, ale významne môžu 
prispieť aj občania, a to dodr-
žiavaním legislatívnych pred-
pisov a základných zásad sta-
rostlivosti o vodné toky.

Spracovala Miroslava Bachratá 

ČISTENIE DROBNÉHO 
VODNÉHO TOKU 
V MESTSKEJ ČASTI 
ĽUBORČA

PROTIPOVODŇOVÉ OPATRENIA, V SÚBEHU 
SO ZACHOVANÍM ŽIVOTNÉHO PROSTREDIA  
A OCHRANOU MIESTNEJ ICHTYOFAUNY.

Nenechajme vodu odtiecť niekam preč, ale 
dajme jej priestor, aby mala čas pomaličky 

vsakovať do pôdy a zostať tu, u nás, pre nás.



Jeseň sme tento rok tradične privítali 
výstavou ovocia a zeleniny, ktorá sa 
konala v priestoroch Kultúrneho cen-
tra v Nemšovej. Ukážku úrody domá-
cich obyvateľov a krásne práce detí si 
mohli návštevníci pozrieť od 26. do 29. 
septembra.

Slávnostné otvorenie výstavy sprevá-
dzalo vystúpenie detí zo ZUŠ Nemšová a 
príhovory. Ako prvý sa pred prítomných 
postavil Anton Andel, predseda Záhrad-
kárskej osady Nemšová - Bočky, ktorý 
bol so svojím občianskym združením 
v tomto roku hlavným organizátorom 
výstavy. Vo svojom príhovore predsta-
vil hlavnú myšlienku výstavy, ktorej 
cieľom je spájať ľudí, viac si pomáhať, 
vedieť si poradiť a posúvať odkaz pesto-
vateľstva ďalej z generácie na generáciu. 
Včelári, pestovatelia potravín a voda 
sú základom na zachovanie života na 
zemi. Ak nebude voda, nebudú žiadne 
potraviny. Ak zahynie posledná včela, 
pestovatelia nedopestujú dostatok po-
travín na prežitie ľudstva. Ak nebude 
nikto pestovať potraviny, ľudstvo ne-
prežije. Len spoločne dokážu zabezpečiť 
prežitie ľudstva. Ďalej ľudí privítal Jozef 
Puliš, predseda Prídomových záhrad-
károv, a Ivan Štefánek, predseda včelá-

rov. Na záver sa prítomným prihovoril 
primátor mesta Nemšová, Miloš Mojto, 
ktorý poďakoval organizátorom za sve-
domitú prípravu. 

EXPOZÍCIA AKVARELOV 
STANISLAVA BEGÁŇA 

Tento rok bola súčasťou výstavy aj 
expozícia akvarelov Stanislava Begáňa. 
Pri príležitosti jeho nedožitých 90. ro-
kov ich v príhovore predstavil jeho syn 
František Begáň, ktorý diela na výsta-
vu pripravil. Návštevníci mali možnosť 
dozvedieť sa viac o jeho živote, tvorbe 
a príprave celej expozície. Viac než 100 
akvarelov vzniklo počas jeho povinnej 
základnej vojenskej služby v 50. rokoch. 
Pôvodne boli obrázky namaľované do 
zošitov, ktoré pán František preskeno-
val do digitálnej podoby a následne ne-
chal zväčšiť z formátu A4 na formát A3. 
Diela boli vystavené prvýkrát od ich vy-
tvorenia, teda po 70. rokoch.

NÁPIS 56. ROČNÍKA VÝSTAVY 
LÁMAL REKORDY 

Zaujímavou ozdobou výstavy ovocia 
a zeleniny bol nepochybne obrovský 
nápis, ktorý tak, ako aj po minulé roky, 
pripravil Ondrej Chmelina z Ľuborče. 
Celý nápis tvorilo 1 000 zrelých klás-

90 rokov organizovaného 
ovocinárstva v Nemšovej 
Prvá organizácia Slovenskej ovocinárskej spoločnosti vznikla v Nemšo-
vej 24. marca 1934. K založeniu organizácie došlo pri náhodnom stretnutí 
pána Štefana Hamaja s riaditeľom školy pánom Sárkom, ktorý učil chlap-
cov štepiť. Hneď po tomto stretnutí a založení SOS Nemšová mala  organi-
zácia ďalších záujemcov o vstup do organizácie z radov občanov všetkých 
okolitých obcí.  Novozaložená organizácia mala 23 členov a jej cieľom bolo 
pestovať kvalitnejšie ovocie.  Prvý výbor SOS pracoval v štvorčlenom zlo-
žení. Predsedom bol obvodný notár pán Husár, tajomníkom riaditeľ školy 
Sárka,   pokladníkom Jozef Papiernik a hospodárom pán Bonko. Ďalších 
členov výboru  tvorili Anton  Bobot a Jozef Patka z Nemšovej, Štefan Ha-
maj z Ľuborče a Ondrej Belko z Trenčianskej Závady.  Členmi organizácie 
boli  M. Daňo, Ondrej Chmelina, Z. Martiš, Ondrej Macek,  Michal Lubina, 
Štefan Prno, Štefan Sedláček, Štefan Skačík a Štefan Záhorec z Nemšovej, 
Anton Bračík, Anton Chmelina, Štefan  Macek a J. Štefánek z Ľuborče a tiež 
Michal Korienek a Ondrej Korienek z Trenčianskej Závady.  Dnes máme 
v Nemšovej dve organizácie, prídomových záhradkárov a záhradkárov  
z osady Bočky a výsledky svojej práce môžu prezentovať na tradičnej vý-
stave ovocia, zeleniny a kvetov. 

Zdroj: Monografia mesta Nemšová, Marián Lehotský
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Výstava akvarelov Stanislava Begáňa (F: Peter Sobek)

Návštevníci na otvorení výstavy ovocia, zeleniny a kvetov (F: Peter Sobek)

Príhovor Márie Kováčovej, predsedníčky prídomových záhradkárov v Nemšovej (F: Peter Sobek)

VÝSTAVA OVOCIA, 
ZELENINY A KVETOV
V PRÍRODE VLÁDNU TRAJA MOCNÍ - 
VODA, PÔDA A VČELY. ORGANIZÁTORI 
56. ROČNÍKA VÝSTAVY IM VZDALI ÚCTU

kov a 165 nezrelých kláskov. Písmená 
boli vytvorené z 5 625 kusov semienok 
slnečníc a na pozadie boli využité se- 
mienka prosa, ktoré sú však nespočíta-
teľné. Výroba tohto nápisu trvala On-
drejovi viac ako 100 hodín, čo bolo na 
detailnej práci skutočne vidieť. 

Okrem pestrej ukážky úrody, akvare-
lov a detských prác sa mohli návštev-
níci dozvedieť viac o výrobe medu  
a zakúpiť si rôzne včelárske výrobky. 
Nechýbala ani ochutnávka medu, ktorú 
ocenili najmä tí najmenší. Výstavu už 

tradične dopĺňali i nádherné bonsaje 
pána J. Tokára. Návštevníci si mohli 
pozrieť 250 až 300 vypestovaných ex-
ponátov, ktoré vystavovalo do 100 zá-
hradkárov. Počas víkendu navštívilo 
výstavu približne 800 ľudí. Pondelok 
tradične patril školám. Žiaci tu zavítali 
počas vyučovania a z výstavy si odnies-
li aj jablká z Ostratíc. Papier, na ktorom 
boli exponáty vystavované, bol po vý-
stave darovaný do materských škôlok, 
aby ho deti zužitkovali na kreslenie. 

Dáša Uherková



PRIATELIA
ZÁHRADKÁRI

Príhovor nového predsedu OZ Bočky

● Keď som sa presťahoval do Nemšovej, poznal som tu len 
pár ľudí. Boli to moji kolegovia z práce. Pracoval som na že-
leznici, a to v depe v Trenčianskej Teplej. Pochádzam z obce 
kúsok od Nitry. Moji rodičia, starí rodičia pracovali v poľno-
hospodárstve, takže vo mne vypestovali lásku ku pôde. Tá vo 
mne zostala až doteraz. Jedným z tých, ktorých som poznal 
v Nemšovej, bol aj Stanko Papiernik, člen výboru, ktorý pra-
coval na železničnej stanici v Nemšovej. Na základe jeho od-
poručenia som sa stal členom na Bočkoch. Bola to záhradka 
č. 21. Z  jednej strany to bol Ferko Adamec a  z  druhej kúsok 
vedľa Milan Ďuriš. Obaja boli členovia výboru. Skrátka, mal 
som záhradku na správnom mieste. Obaja boli zakladajúcimi 
členmi, to znamená, bol som pod ich starostlivým dohľadom. 
Bol som cudzí a z výboru ma poznal len Stanko. Dodnes na 
nich spomínam len v dobrom, aj keď už nie sú medzi nami. 

● Patrím medzi tých záhradkárov, ktorí sú presvedčení o tom, 
že na každom kúsku jeho záhradky musí niečo užitočné rásť. 
Takže sa snažím na mojej záhradke pestovať to, čo sa pestu-
je tam, odkiaľ pochádzam. Keďže sa klimatické podmienky 
menia, aj sa mi to celkom darí. Som skrátka záhradkár, ktorý 
stále skúša niečo nové. To je asi aj dôvod, prečo som po ponu-
ke zo strany výboru a následnom zvolení na členskej schôdzi 
prijal funkciu predsedu. 

● V prvom rade však musím poďakovať všetkým záhradkárom 
a, samozrejme, členom výborov, ktorí pracovali doteraz. Naša 
záhradkárska osada Bočky je ich excelentným dielom, dielom 
pracovitých rúk, umu a nekonečnej trpezlivosti. V neposled-
nom rade chcem osobne poďakovať môjmu predchodcovi, 
Jožkovi Krchňávkovi. Iba vďaka jeho nezlomnej vôli, trpezli-
vosti, múdrosti a nepoddajnosti máme v osade elektriku, vodu 
a stali sme sa vlastníkmi našich záhradiek. Ako som spome-
nul, nastala zásadná zmena. Stali sme sa vlastníkmi pôdy. To 
znamená mať ku svojmu majetku práva, ale aj povinnosti. 
V úvode som spomenul, že nie som rodák z Nemšovej. Nemám 
tu nijakú blízku rodinu. Nemám tu bratov, sestry, strýkov, 
tety. Nikoho, kto by bol členom našej osady. Preto môžem bez 
problémov navrhovať riešenia, ktoré by si rodák z Nemšovej 
nemohol dovoliť. Preto sa stalo to, že niektorí naši členovia do-
stali upozorňovanie dopisy. Ide o to, pôda je to najcennejšie, čo 
máme, a preto sa o ňu musíme starať. 

● Týmto chcem veľmi pekne poďakovať všetkým, ktorí urobili 
nápravu a splnili si svoju zákonnú povinnosť. Mojím cieľom 
nie je trestať, ja chcem ľudí presviedčať. Verím, že to spolu s vý-
borom zvládneme. Ísť formou sankcie, to je pre mňa len to naj-
krajnejšie riešenie starostlivosti o záhradku. Presvedčiť môže 
len príklad. Preto moja záhradka vypadá, ako vypadá. Na tom 
však má nemalú zásluhu aj moja manželka. 

● Keď som začínal na Bočkoch, oslovovali sme sa priatelia-
-záhradkári. Toto chcem zachovať a udržať aj pre našich na-
sledovníkov. Priatelia si pomáhajú a vážia si jeden druhého. 
Každý, kto za mnou príde po pomoc, radu a skúsenosť, rád ju 
odovzdám a pomôžem, ak budem vedieť a môcť. Volám sa An-
ton Andel a bývam v Nemšovej 38 rokov.  

Bc. Anton Andel 
Predseda OZ / Záhradkárska osada / Nemšová - Bočky
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Zdravá pôda je ekosystém 
bohatý na rôzne druhy 

organizmov a ich početnosť. 
V jednej hrsti pôdy sa na-
chádza viac organizmov ako 
ľudí na našej planéte. Kon-
krétne sú to: baktérie, huby, 
prvoky, nematódy, pôdne 
bezstavovce, či stavovce.  
V druhej polovici minulého 
storočia nastal v poľnohos-
podárstve rozmach použí-
vania chemických hnojív  
a preparátov na ošetrovanie 
plodín aj postupov na veľ-
kokapacitné užívanie pôdy. 
Po čase sa však ukázalo, že 
mnohé z týchto postupov 
nie sú dlhodobo udržateľné. 
Pravidelným prevracaním 
vrstvy pôdy dochádza k zni-
čeniu pôdnej biodiverzity, 
degradácii pôdy a v koneč-
nom dôsledku sa na svetlo 
dostanú nežiaduce semien-
ka burín.

Na Slovensku sa k tejto 
metóde hlásia aj viacerí 

pestovatelia, ktorí môžu vy-
užiť rôzne programy. Podľa 
zásad regeneratívneho poľ-
nohospodárstva je na Slo-
vensku obhospodarovaných 
odhadom do 6 000 ha pôdy, 
čo tvorí menej ako 0,4 % or-

nej pôdy Slovenska. Postup-
mi regeneratívneho poľno-
hospodárstva sa riadia dva 
väčšie poľnohospodárske 
subjekty a niekoľko men-
ších samostatne hospodá- 
riacich roľníkov.

Záhrada anglického prie-
kopníka bezorebnej 

metódy Charlesa Dowdinga 
vyzerá ako na zámku - tráv-
nik bez známky prítomnosti 
burín, ibaže namiesto vždy-
zelených kríkov pestuje jed-
noročné úžitkové rastliny. 
Pán Dowding prezentuje 
na vlastnej záhrade niekoľ-
ko experimentov, pričom 
najpozoruhodnejší z nich 
je porovnanie „DIG” a „NO 
DIG” záhonu, teda porov-
nanie záhonov, z ktorých 
jeden pravidelne na jeseň 
orie a druhý nie, len pokra-
čuje v udržiavaní princípov, 

ktoré sám objavil. Už na 
prvý pohľad je zrejmé, že 
záhon, ktorý nebol pooraný, 
je bohatší na zelenú masu, 
rastliny sa zdajú zdravšie a 
silnejšie. 
Takisto každý rok odváži 
množstvo zeleniny z týchto 
záhonov a s istým násko-

kom vždy zvíťazí bezorbová 
metóda.

Základným princípom 
je teda vynechať ora-

nie pôdy a kopiť organický 
materiál tak, ako to vidíme  
v prírode. Najlepší pomocní-
ci pri tvorbe pôdy sú užitoč-
né mikroorganizmy a červy. 
Pôdu vyživujeme živými 
biopreparátmi, kompostom, 
zeleným hnojením a iný-
mi ľudovými metódami. 
Jaroslav Sloboda, dizajnér 
ekozáhrad, vo svojej knihe 
Zelenina z ekozáhrady pre-
zrádza jeho obľúbenú me-
tódu pre založenie takéhoto 
hlboko-úrodného záhonu: 
„Najviac ma fascinuje Hü-
gelkultúra alebo Nemecká 
kopa, kde využijem zbytko-
vé drevo a záhony sú ihneď 
úrodné. Tento variant je môj 
obľúbený, ale vyžaduje si 
použitie bagra alebo veľa sil-
ných energických brigádni-
kov. Je treba vykopať aspoň 
polmetrovú jamu. Do nej há-
džeme striedavo najrôznej-
šiu organickú hmotu, čím 
pestrejšiu, tým lepšiu. Ka-
ždú vrstvu presypeme ten-
kou vrstvou pôvodnej zemi-
ny. Do jamy môžeme hádzať 
drevo, konáre, hnoj, perlit, 
drevené uhlie, kuchynské 
zbytky a zase drevo, perlit, 
hnoj… To všetko prekryjeme 
kompostom.”

Ak sa rozhodnete nerýľo-
vať, určite nešliapnete 

vedľa. Vytvorenie takejto 
záhrady si vyžaduje prvotnú 
investíciu najmä vášho času. 
Prvé výsledky sú viditeľné 
niekedy až o pár rokov. Na-
jprv treba vybudovať pôdu, 
až potom možno uvažovať  
o bohatej úrode. Ale príroda 
sa vám určite odvďačí. 

Petra Pavlačková

F: Peter Sobek

RÝĽOVAŤ ALEBO NERÝĽOVAŤ
TAJOMSTVÁ METÓDY NO DIG, POVEDANÉ PO SLOVENSKY AJ BEZOREBNÁ METÓDA.

Vysvetlenie je jednoduché - ani v lese nikto neo-
rie, a predsa je pôda kyprá a vlhká. Pôdny humus 

tu vzniká prirodzeným rozkladom organického ma-
teriálu, ktorý pochádza zo stromov, konárov, listov, 
odumretých bylín, prípadne výkalov živočíchov. Ta-
kýto prístup si vyžaduje svoj čas, ale so sebou priná-
ša niekoľko benefitov:
► zemina je bohatšia na pôdny život, ktorý je tvore-
ný spleťou podhubí,  
► lepšie zadržiava vodu počas dažďa vďaka sieti ka-
nálikov, počas sucha sa voda nevyparuje zbytočne, 
pretože riadky sú pokryté krycími rastlinami,
► znižuje sa riziko pôdnej erózie,
► zvyšuje sa biodiverzita,
► zadržiava sa uhlík, teda v konečnom dôsledku po-
máha minimalizovať dopady globálneho otepľovania.

TIP NA ZELENÉ HNOJENIE OD IGORA LJADOVA 
PRE MAXIMUM ÚRODY - EXTRAKT ZO ŽIHĽAVY

Drobno nasekaná zelená žihľava sa zaleje vodou, najlepšie dažďovou, a premieša sa. 
Na vykvasenie stačí 1,5-2 týždne. Na koreňovú zálievku sa používa neprecedený, zrie-
dený v pomere 1:10. Žihľava ako zelené hnojivo je prospešná pre väčšinu zeleninových 
kultúr, stimuluje rast a tvorbu chlorofylu v listoch.

F: isifa/Shutterstock
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Je zakázané umiestňovať stromy, kry, alebo pre-
miestňovať neživé prvky vo verejnej  zeleni bez ve-
domia a písomného súhlasu referátu životného pro-
stredia pri MsÚ Nemšová.

Mesto víta každú snahu obyvateľov o skrášlenie verej-
ných priestranstiev. Tešíme sa i starostlivosti o verejnú 
zeleň. Tešíme sa, keď si svoj vchod do bytovky odburi-
ňujete, prípadne v  letných horúcich mesiacoch zavla-
žujete.  Ak však máte záujem o výsadbu na plochách 
verejnej zelene, je potrebné požiadať o písomný súhlas 
mesta a následne rešpektovať podmienky, ktoré budú 
v  ňom uvedené. Pri výsadbách je potrebné prihliadať 
na viaceré limity. Je to napríklad rešpektovanie inži-
nierskych sietí a ich ochranných pásiem, v ktorých nie 
je možné vysádzať dreviny. Vysádzanie drevín v tesnej 
blízkosti budov limituje aj hustota zastavaného úze-
mia. V minulosti boli vysádzané plytko koreniace ihlič-
nany v medziblokoch v tesnej blízkosti budov. Dreviny 
tak môžu svojou širokou koreňovou sústavou narúšať  
statiku bytoviek. Preto treba odborne posúdiť, kde akú 
drevinu umiestniť aj s víziou do budúcnosti.  Stalo sa, že 
údržba, prípadne odstránenie svojvoľne neodborne vy-
sadenej zelene na verejnom priestore v minulosti bolo 
veľmi komplikované a nákladné. 

INVÁZNE DRUHY RASTLÍN SÚ VEĽKÝ PROBLÉM

Ďalším problémom sú invázne druhy drevín, ktoré 
musia byť v  zmysle platnej legislatívy odstránené. 
Invázne druhy drevín na území Slovenska nemajú pô-
vodný areál rozšírenia a boli na naše územie dovezené 
alebo sa sem rozšírili z iných krajín. Mnohé z nich sa  
v minulosti pred zaradením na zoznam inváznych 
druhov bežne vysádzali. V  minulosti boli takto vy-
sadené aj invázne dreviny - nevhodné do mestské-
ho prostredia, napríklad Pajasene žliazkaté na ulici 
Sklárskej. Časť drevín sme na jar odstránili. Typický-
mi zástupcami inváznych drevín sú najmä Javorovec 
jaseňolistý a Pajaseň žliazkatý. Tieto druhy sú krát-
koveké a ich drevo je veľmi krehké. Najmä u starších 
stromov výrazne stráca pevnosť a môže dôjsť k po-
škodeniu počas silného nárazového vetra. Povinnosť 
odstránenia inváznych drevín vyplýva pre vlastníka, 
správcu alebo užívateľa pozemku zo zákona o ochrane 
prírody a krajiny, podľa ktorého sa na výrub inváznych 
druhov súhlas na výrub nevyžaduje. K plánovaniu vý-
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ČERNANIE 
PLODOV 
ORECHOV 
NIE JE 
OCHORENÍM 
STROMU

rubu týchto stromov pristupuje mesto citlivo. Semená 
inváznych drevín sú schopné sa uchytiť a vyklíčiť aj  
v puklinách stavieb, ciest a chodníkov a dokážu na 
týchto nehostinných miestach prežiť a rásť, čím po-
škodzujú komunikácie, budovy aj podzemné siete. 
Invázne dreviny sú tiež do rôznej miery toxické a to-
xíny inhibujúce rast konkurentov vylučujú aj do pôdy. 
Preto sa v ich okolí nedokážu ostatné druhy stromov 
uchytiť a prosperovať. Zákon neukladá povinnosť ná-
hradnej výsadby za invázne dreviny, aj napriek tomu 
realizujeme vo vhodnom vegetačnom termíne ná-
hradnú výsadbu minimálne v pomere 1:1. 

VÝSADBA 2024

Na jar 2024 sa robila ucelená výsadba po úprave miest-
nych komunikácií na ulici súbežnej s ulicou Janka Palu 
pri bytovkách č. 11/21, 12/23, 13/25, 22/45, 24/47. Najskôr 
sa urobili terénne úpravy a  následne jarná výsadba 
stromov, krov a xerofytných (suchomilných) trvaliek do 
štrkových polí. Ostatná povinná výsadba drevín za vý-
rub na mestských pozemkoch sa uskutoční na jar 2025.

Prosíme majiteľov psov, aby nevenčili psov 
v blízkosti výsadieb a takto ich neničili. 

GRANTY NA VÝSADBU ZALOŽENÉ I NA SPOLUÚ-
ČASTI OBYVATEĽOV A MIESTNYCH KOMUNÍT

Mesto sa môže uchádzať o granty - pri úprave verejných 
priestranstiev, ktoré sú založené na participácii (spolu-

účasti pri realizácii) obyvateľov, komunít, kde bude mať 
mesto tiež čiastočnú finančnú spoluúčasť. Preto vyzý-
vame domových dôverníkov, zastupujúcich jednotlivé 
bytovky, aby prerokovali na schôdzach s vlastníkmi, ná-
jomníkmi bytov, či je u nich dobrá vôľa fyzicky pomôcť 
pri realizácii výsadieb okolia svojej bytovky. Ak áno, 
dajte si žiadosť na MsÚ Nemšová na referáte ŽP u Ing. 
Slotíkovej. Následne sa vypracuje projekt so žiadosťou, 
v ktorej sa budeme uchádzať o dotáciu. Ak bude projekt 
úspešný a  bude pridelená dotácia, poprosíme občanov 
o pomoc pri realizácii. 

Musíme dbať o úpravu vstupných častí do mesta, kto-
ré nás reprezentujú. Je to i úprava kruhového objazdu. 
Okrem každoročnej jarnej úpravy bolo nutné zre-
konštruovať štyri ostrovčeky pri kruhovom objazde. 
Trvalo udržateľne, bez každoročných zásahov bolo 
najvhodnejšie pôvodnú zeminu so  stavebným odpa-
dom odstrániť, nastlať hrubou agrotextíliou a naviesť 
tam makadam s väčšou frakciou na väčšiu výšku, aby 
sa nám ostrovčeky nezaburiňovali. Vyfrézovali sme 
v meste na frekventovaných častiach pne po výruboch. 
Tým sa urýchli tlenie zbytkových koreňových sústav 
a  môžeme rýchlejšie do priestorov v  blízkosti po vý-
ruboch robiť nové výsadby. Zároveň verejné priestory 
sú takto krajšie, lepšie sa kosia. Finančne náročná bola 
i  údržba areálu ZŠ po novej výsadbe v  rámci vodozá-
držných opatrení. Bolo treba urobiť dva väčšie odborné 
odburiňovacie zásahy. Vítame záujem a pomoc pri sta-
rostlivosti o verejnú zeleň.

Renáta Slotíková

Treba zlikvidovať mušku - vrtiv-
ku orechovú v okolí stromu a ore-
chy budete mať zdravé. Ako na to?

VRTIVKA ORECHOVÁ - Ragoletis 
completa, je  drobná mucha, ktorej 

telo má dĺžku 4 až 6 mm. Telo má žl-
tohnedej farby. Jej krídla sú priehľad-
né s tmavými pásikmi. Pochádza zo 
Severnej Ameriky a do Európy bola 
zavlečená na prelome 80. a 90. rokov 
20. storočia. Na Slovensku sa objavila 
po prvýkrát v roku 2018. Samičky sú 
väčšie od samčekov  a líšia sa tvarom 
bruška a farbou nôh. Samčeky majú 
nohy dočierna. Vrtivka prezimuje  
v štádiu kukly v pôde pod stromami.   
Začiatkom júla vyletujú imága, ktoré  
sa vyskytujú až do konca septembra.

Dospelé jedince sa vyskytujú 40 dní. 
Samičky po niekoľkých dňoch po pá-
rení kladú vajíčka pod povrch zelené-
ho oplodia. Z vajíčok sa následne vy-
liahnu larvy, ktoré sa živia v oplodí 
niekoľko týždňov. Dorastená larva 
opúšťa oplodie a v pôde sa zakuklí  
a prezimuje.

AKO ŠKODÍ VRTIVKA
► Larvy vyžierajú oplodie, v dôsled-
ku čoho ho znehodnocujú a infikujú. 
Vznikajú tak hnedé, neskôr čierne 
škvrny, až  nakoniec sčernie celý 
plod. Jadro vo vnútri zostáva nepo-
škodené, pretože larvy nedokážu pre-
niknúť cez škrupinu.

CHEMICKÁ OCHRANA
► Tento druh ochrany je zameraný na 
likvidáciu dospelých jedincov, hlav-
ne samičiek, ešte skôr, ako nakladú 
vajíčka. V polovici júna sa odpor-
úča ošetriť pôdu pod orechmi  biolo-
gickým prípravkom BORA a nás- 
ledne pôdu zakryť bielou alebo čier-
nou netkanou textíliou. Okraje textí-
lie treba zapustiť do zeme, aby muchy 
nemohli pôdu opustiť. Pôda musí byť 
stále vlhká. Prvý postrek sa odporúča 
urobiť ihneď po zistení prvých múch 

na  žltých lepových doštičkách  (zvy-
čajne v 1. dekáde júla) a v 10-dňových 
intervaloch aspoň do polovice augus-
ta viackrát zopakovať. Proti škodcovi 
nie sú v súčasnosti registrované ži-
adne prípravky.  Účinné by mali byť 
prípravky povolené na ošetrovanie 
čerešní proti vrtivke čerešňovej (Mo-
spilan, Sanium Ultra), prípadne eko-
logický prípravok Spintor. Prípravky 
je potrebné striedať.

SLEDOVANIE VÝLETU MÚCH
► Na sledovanie výletu múch, ale aj 
ich odchyt sa používajú žlté lepové 
doštičky, ktoré je potrebné vyvesiť 
koncom júna do korún stromov na 
severnú časť koruny. Lepové doštič-
ky musia byť zatienené lístím.

MECHANICKÁ OCHRANA
► Na jar sa odporúča prekryť fóliou 
pôdu pod stromami, aby sa zabráni-
lo výletu dospelých jedincov z pôdy. 
Rovnako je vhodné rozprestrieť fó-
liu alebo netkanú textíliu od polovi-
ce augusta pod stromy. Zabránime 
tomu, aby larvy prenikli do pôdy  
a prezimovali tam. Na jeseň zlikvi-
dujeme všetko opadané lístie a pôdu 
pod stromami zrýľujeme.

Spracovala Renáta Slotíková

VÝSADBY A ÚDRŽBY ZELENE V MESTE V ROKU 2024



Životné prostredie NEMŠOVSKÝ SPRAVODAJCA  9

ČO MÔŽETE UROBIŤ

1. POZORUJTE SVOJE OKOLIE 
Pozorovanie je zásadné pre správnu 
identifikáciu sršňov ázijských. Všímaj-
te si tiež výskyt sršních hniezd v koru-
nách stromov. 

2. NAHLÁSTE PODOZRIVÉ 
POZOROVANIA
Pokiaľ si vo vašom okolí všimnete srš-
ne ázijské alebo ich hniezdo, čo najskôr 
kontaktujte Štátnu ochranu prírody 
Slovenskej republiky cez formulár do-
stupný na adrese https://invaznedruhy.
sopsr.sk/system-rychleho-varovania/  

Jedine v prípade rýchleho vyhľadania 
hniezda a jeho odborného odstránenia 
dokážeme zamedziť ďalšiemu šíreniu.

NEPOUŽÍVAJTE PASCE 
Pasce predstavujú riziko pre všetky 
druhy hmyzu, nielen pre sršne ázijské. 
Prínosom sú len pri odbornom použí-

vaní, napríklad pri mapovaní sršňov 
ázijských, ale len v miestach, kde už bol 
sršeň ázijský potvrdený alebo je tam 
veľká pravdepodobnosť jeho výskytu.

SPOLUPRACUJTE, 
ALE SAMI NEZASAHUJTE

Cieľom je monitorovať výskyt sršňa ázij-
ského na našom území s maximálnym 
ohľadom na životné prostredie. Pokiaľ 
nájdete hniezdo sršňov ázijských, sami 
ho nikdy nelikvidujte! Dôležité je včas 
nahlásiť jeho výskyt, a to aj keď ide len  
o podozrenie. O odstránenie a likvidáciu 
hniezda sa postarajú odborníci podľa 
vopred stanového postupu.

Ďakujeme za spoluprácu a váš záujem 
podieľať sa na zisťovaní výskytu srš-
ňov ázijských. Veríme, že sa nám tak 
spoločne podarí predísť šíreniu sršňov 
ázijských na Slovensku.

SLEDUJTE VÝSKYT 
SRŠŇA ÁZIJSKÉHO

Tento invázny druh sa objavil v Českej republike a v Maďarsku na jeseň v roku 
2023. Výskyt sa už potvrdil aj na Slovensku. Prosíme vás preto o spoluprácu pri 
sledovaní výskytu tohto nepôvodného druhu sršňa. Nebezpečný je hlavne pre 
včely a ďalší hmyz. Včasná informácia o výskyte sršňa ázijského umožní rýchlo 
reagovať a zlikvidovať hniezdo, a tým obmedzí jeho šírenie.

Spolufinancované Európskou úniou. Vyjadre-
né názory a postoje sú názorom a vyhlásením 
autora. Nemusia nevyhnutne odrážať názory 
a stanoviská Európskej únie alebo Európskej 
výkonnej agentúry pre vzdelávanie a kultúru 
EACEA. Európska únia ani EACEA nepreberajú 
žiadnu zodpovednosť. 

► Členovia zásahovej jednotky absolvovali 14. 04. 2024  
v Trenčíne školenie, v oblasti boja proti nebezpečnému inva-
zívnemu sršňovi asijskému. Školenie zorganizoval výcviko-
vý štáb Územná organizácia DPO SR Trenčín. Zúčastnili sa 
ho 4 členovia zásahovej jednotky, ktorí sú zároveň včelármi.
► Okrem školenia sa zapojili do výzvy z Ekofondu SPP,  vďaka 
čomu získali podporné prostriedky v hodnote 859 € na likvi-
dáciu sršňov. Zakúpené boli ochranný oblek na elimináciu 
bodavého hmyzu, AKU vysávač, ochranná maska, insekticídy, 
rukavice na prácu s bodavým hmyzom, teleskopický rebrík. 
► V roku 2024 boli v meste Nemšová členovia zásahovej jed-
notky 11-krát privolaný k likvidácii bodavého hmyzu. Bodavý 
hmyz likvidovali po celom území mesta, verejných budovách, 
rodinných domoch, stromoch i vojenskom útvare. Hmyz sa 
nachádzal v starých komínoch, povalách a pod strechami. Vo 
všetkých prípadoch išlo o sršňa európskeho. 

Miroslava Bachratá

DHZO NEMŠOVÁ 
ZAŠKOLENÉ I V BOJI 
PROTI BODAVÉMU 
HMYZU

SRŠEŇ ÁZIJSKÝ 
Meria približne 3 cm 
(kráľovná). Vzhľad je 
viac čierny so žltými 
nohami. Čierna hlava, 
žlté nohy. Výrazné oran-
žové pásiky na konci 
bruška. Jeden žltý pásik 
na začiatku bruška.

POZNÁVACIE ZNAKY

SRŠEŇ EURÓPSKY
Meria približne 4 cm 
(kráľovná). Vzhľad je 
viac oranžovo-žlto-
-čierny. Oranžová 
hlava, oranžové 
nohy. Výrazné žlté 
pásy cez celé bruško.



Starnutie môže 
byť pohladením 
pre dušu, ale 
musíme byť ná-
pomocní i my.
► Jediné, čo vraj všetkých 
ľudí naozaj zaskočí, je staroba. 
To, ako rýchlo prídu dni jesene 
života. V jednu chvíľu ste plní 
sily, držíte malé dieťa v náručí 
a učíte ho o živote a o chvíľu 
drží ono tú vašu zvráskavenú 
a zoslabnutú ruku, aby vás od-
prevadilo do druhého sveta. 
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SPOMIENKOVÝ KONCERT KARLA GOTTA 
PRIPOMENUL ZNÁME HITY 
LEGENDÁRNEHO SPEVÁKA
V piatok 13. septembra 2024 sa v Kultúrnom dome v Nemšovej uskutočnil Spomienkový koncert 
na počesť Karla Gotta, jednej z najväčších osobností českej a slovenskej hudby. Večer bol veno-
vaný jeho najznámejším piesňam, ktoré sa stali neoddeliteľnou súčasťou kultúrnej histórie. Na 
pódiu vystúpil mladý tenor Nikolas Put, ktorý už zažiaril na viacerých významných podujatiach. 
Sprevádzal ho klavirista Radim Linhart s kapelou. Publikum si mohlo vypočuť hity ako „Lady 
Carneval“ či „Kdepak ty ptáčku hnízdo máš“. Spomienkový koncert pripomenul, že hudba Karla 
Gotta zostáva nesmrteľná a stále spája generácie aj päť rokov po jeho smrti. 

Daša Uherková 

TLUČKOVÁ A SPOL. ROZTOČILI DIVADELNÝ 
KOLOTOČ SMIECHU: BLÁZNIVÁ KOMÉDIA 
PI ČAJ, MILÁČIK! V NEMŠOVEJ

Beseda 
s autorským 
čítaním 
Vlastimila Helu

— Vlastimil Hela je spisovateľ 
a publicista. Pochádza zo Slovác-
ka a je inžinierom v  odbore le-
kárskej elektroniky. Je autorom 
regionálnych historických mo-
nografií a  publikácií, pôsobí 
i ako mentálny kouč a  lektor. 
V dňoch 30. 8. 2024, 31. 8. 2024 a 1. 
9. 2024 sa pri príležitosti 80. vý-
ročia Leteckej bitky nad Bielymi 
Karpatmi konali v Novej Bošáci, 
Nemšovej, Liptále, Kašave, Sla-
vičíne, Krhove, Přečkoviciach, 
Rudicich, Šanove, Vyškovci spo-
mienkové akcie so sprievodným 
programom. Počas nich bolo 
predstavené nové doplnené vy-
danie knihy „Umírali i  za naši 
svobodu, nezapomíname...“, kto-
rej autorom je Vlastimil Hela.
— Malý cezhraničný projekt IN-
TERREG, Euroregiónu Bíle-Biele 

Karpaty, s názvom Letecká bitva 
nad Bílymi Karpaty z  29. srpna 
1944, bol ukončený besedou  
s autorským čítaním Vlastimi- 
la Helu, ktorá sa konala dňa 29. 
11. 2024 v Mestskom múzeu. Boli 
na nej opísané bližšie udalosti 
leteckej bitky zo dňa 29. 8. 1944, 
ktorej cieľom bolo bombardovať 
strategické ciele, ktorými v tom 
čase bol ťažký  priemysel  v okolí 
Ostravy, rafinérie v  Bohumíne 
a Přívoze, a pripravovaný konvoj 
so zásobami paliva na nádraží 
v  Moravskej Ostrave a  stretu  
2. bombardovacej skupiny 20. 
Perute s nemeckou Lufwaffe.
— Predstavené boli lietadlá a ich 
posádky, osudy letcov a  vojakov, 
nezištná pomoc miestnych oby-
vateľov, ktorí pomáhali zraneným 
letcom a vojakom zo spadnutých 
lietadiel, ale aj reakcie príslušní-
kov nemeckej armády. Záverom 
besedy sa prostredníctvom foto-
dokumentácie zaspomínalo na 
nedávne spomienkové akcie.

Rudolf Kúkel
F: Archív MsÚ Nemšová

17. NOVEMBER 
V KRÁLIKOVOM MLYNE PRISPEL 
K VYBUDOVANIU ALTÁNKU

— Deň boja za slobodu a  demokraciu je dňom, kedy si viac než 
inokedy môžeme uvedomiť výhody otvorenej demokratickej  
a občianskej spoločnosti. Sloboda v cestovaní či tvorbe nie je ani vo 
svete v 21. storočí samozrejmosťou, a preto si ju treba pripomínať  
a chrániť. Občianske združenie Hravé hlavy zorganizovalo v  ne-
deľu 17. novembra popoludnie, v  rámci ktorého sa prítomným 
v  Králikovom mlyne prihovorili dve mladé dámy. O  cestova-
teľských skúsenostiach z Rwandy v podaní mladej zubárky Kláry 
Štefánkovej sme na stránkach spravodajcu už informovali v  po-
slednom čísle. Klárinu cestovateľskú prednášku v mlyne doplnila 
spevom doprevádzaným hrou na gitare Valentína Strnadlová, kto-
rá do Nemšovej prišla predviesť svoj talent až z malebnej kysuckej 
obce Radôstka. 

— Podujatie malo svoj benefičný rozmer. Z dobrovoľného vstup-
ného sa vyzbieralo necelých 250 €, ktoré budú použité na stavbu 
prístrešku v  blízkosti ihriska Nad Cigáňom. Stavbu určenú pre 
stretávanie sa miestnej komunity zabezpečuje OZ Hravé hlavy 
pod odbornou rukou pána Andreja Vojta. 

Bernard Brisuda 

V stredu 9. októbra 2024 
sa nemšovské javisko pre-
menilo na živú ukážku 
toho, ako vyzerá divadel-
ný chaos v tej najzábav-
nejšej podobe. Francúzska 
komédia „Pi čaj, miláčik!“, 
ktorá si právom vyslúžila 
prestížnu Moliérovu cenu, 
priniesla divákom neo-
pakovateľný zážitok plný 
smiechu a absurdných si-
tuácií.

● Inscenácia nás vťahu-
je do hektických dní pred 
premiérou bulvárnej hry, 
kde sa všetko postupne 
mení na jeden veľký zmä-
tok. Mladý nádejný herec 
popletie každú scénu, hlav-
ná predstaviteľka je na po-
kraji nervového zrútenia, 

garderobierka je neochot-
ná a režisérka pomaly, ale 
isto stráca kontrolu nad 
vlastným predstavením.

● Hviezdne herecké ob-
sadenie, v zložení Zuzana 
Tlučková, Karin Olasová, 
Dávid Hartl, Peter Kočiš, 
Martin Kaprálik a Miro-
slava Drínová, predviedlo 
bravúrnu ukážku, ako sa 
dá z divadelnej katastrofy 
vyťažiť dokonalá komédia. 
Každé zakopnutie, každá 
popletená replika a kaž-
dý nepodarený výstup sa 
mení na výbuch smiechu 
v sále. 

● Diváci dostali jedinečnú 
príležitosť nazrieť za opo-
nu - najprv ako svedkovia 

generálky, kde sa herci po-
tia pri pokuse zapamätať 
si svoje repliky, a následne 
počas samotnej premiéry, 
ktorá sa mení na dokona-
lú komédiu plnú humor-
ných situácií. To, čo by  
v skutočnom divadle moh-
lo znamenať prepadák se-
zóny, sa v tejto brilantnej 
komédii mení na dôkaz, 
že aj z najväčšieho chaosu 
môže vzniknúť dokonalá 
zábava. 

● Nemšovské publikum 
tak dostalo nielen poriadnu 
dávku smiechu a zábavy, 
ale aj pohľad do sveta diva-
dla, kde platí, že show musí 
pokračovať - aj keby na ja-
visko mal padať meteorit.

Mária Gugová

Ale medzitým je nekonečné 
množstvo krásnych okami-
hov, ktoré môžeme prežiť  
a užívať si ich spoločne. Stačí 
ich vidieť a vnímať, čo je sku-
točne dôležité. Cítiť, čo nám 
robí radosť a tiež ľuďom okolo 
nás a naopak, vzdať sa toho, čo 
tých druhých zbytočne zraňu-
je. Koľkokrát ste v poslednej 
dobe stratili trpezlivosť so 
svojimi starnúcimi rodičmi? 
Buďte empatickí! Starnutie 
môže byť pohladením pre 
dušu, ale musíme v tom byť 
našim blízkym nápomocní aj 
my sami. (zdroj: eduworld.sk) 

► Pre spríjemnenie chvíľ je-
sene života pripravilo mesto 
Nemšová pre našich blízkych 
kultúrne podujatie. Hudobné 
vystúpenie v podaní DH Li-
dečanky sa uskutočnilo v ne-
deľu 27. októbra v Kultúrnom 
centre Nemšová. V úvode 
podujatia vystúpil so svojím 
príhovorom primátor mesta 
Nemšová Miloš Mojto a ná-
sledne si prítomní vychutna-
li príjemný kultúrny zážitok. 

Miroslava Bachratá

PRIPOMENULI SME SI MESIAC ÚCTY K STARŠÍM 
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Ľubica Vlková s ocenením Fénix a riaditeľ súťaže Sandro Serafidalco (F: Archív Ľ. Vlková)

Detail obrazu s názvom Pokojné ráno (F: Archív Ľ. Vlková)

Ľubica Vlková 
získala pres-
tížne ocenenie 
v Benátkach

Získať ocenenie v Benát-
kach je nielen výnimoč-
ným úspechom, ale aj po-
tvrdením, že umenie má 
schopnosť spojiť tradíciu 
s modernými prístupmi  
a osloviť ľudí po celom sve-
te. Čo všetko stojí za týmto 
úspechom, si prečítate  
v rozhovore s výnimočnou 
výtvarníčkou Ľubicou Vl-
kovou, ktorá už dlhé roky 
tvorí v Nemšovej.

Ocenenie PHOENIX, ktoré ste 
tento rok získali, patrí medzi 
najvýznamnejšie umelecké 
uznania, ktoré sa v Benát-
kach udeľujú. Aké boli Vaše 
prvé dojmy z tohto ocenenia 
a čo pre Vás znamená, že Vaša 
tvorba bola ocenená na me-
dzinárodnej úrovni?

Získať ocenenie PHOENIX 
bol pre mňa neopísateľný zá-
žitok. Už samotná atmosféra 
Benátok, mesta s tak boha-
tou umeleckou tradíciou, 
bola ohromujúca. Cítila som 
nesmiernu radosť, pokoru  
a vďačnosť. Bol to okamih, keď 
som si uvedomila, že roky prá-
ce, snahy o autentický prejav 
sa stretli s uznaním na pres-
tížnej úrovni. Je to aj povzbu-
denie pokračovať v tom, čo 

robím, a dôkaz, že umenie má 
silu presiahnuť hranice a spá-
jať ľudí.

Na medzinárodnej úrovni 
je konkurencia vždy obrov-
ská, preto to vnímam aj ako 
záväzok neustále sa zlepšovať  
a prinášať do svojej tvorby 
nové podnety, pretože umenie 
je cesta, ktorá nikdy nekončí. 
Celý tento zážitok ma napl-
nil vďačnosťou voči všetkým, 
ktorí ma na mojej ceste pod-
porovali – rodine, priateľom, 
kolegom a tiež tým, ktorí moje 
diela obdivujú. Ich podpora je 
pre mňa najväčšou motiváci-
ou tvoriť ďalej.

Vo svojej práci kombinujete 
tradičné techniky, ako maľbu 
olejom a akvarelom, s moder-
ným digitálnym umením. Ako 
ste sa dostali k takémuto roz-
manitému prístupu, a čo Vás 
na týchto technikách najviac 
fascinuje?

Vo svojej tvorbe som vždy 
hľadala spôsob, ako čo najlep-
šie vyjadriť svoje myšlienky, 
zážitky či emócie, a to ma pri-
viedlo k experimentovaniu  
s rôznymi technikami. Začí-
nala som s tradičnými tech-
nikami, ako je kresba, maľba 
akrylom, olejom a akvarelom, 
ktoré mi poskytli pevné zá-
klady. Neskôr, počas vysokej 
školy, som objavila krásu di-
gitálneho umenia, ktoré ma 
fascinovalo svojimi nekoneč-
nými možnosťami, flexibilitou 
a schopnosťou prepájať realitu 
s fantáziou.
Kombinácia týchto dvoch sve-

tov – tradičného a moderného 
– mi umožňuje experimento-
vať a hľadať nové formy vyja-
drenia. Na tradičných techni-
kách ma fascinuje ich fyzická 
podstata a osobitá atmosféra, 
ktorú dokážu vytvoriť, zatiaľ 
čo digitálne nástroje mi dávajú 
slobodu skúšať, prepracovávať 
a prispôsobovať svoju víziu 
bez obmedzení.

Môj umelecký prejav sa za 
roky výrazne menil. Na za-
čiatku som sa sústredila na 
realistické zobrazenia, no po-
stupne som začala objavovať 
abstraktnejšie a expresívnej-
šie prístupy, v ktorých môžem 
lepšie zachytiť svoju vnútornú 
perspektívu.

Počas svojej kariéry ste vy-
stavovali na viacerých vý-
znamných medzinárodných 
podujatiach. Ktorá z týchto 
skúseností bola pre Vás naj-
významnejšia a prečo?

Ak by som mala vybrať tú 
najvýznamnejšiu, asi by som 
spomenula Bienále vo Floren-
cii. Toto podujatie je nielen 
veľkou prestížou, ale aj výni-
močnou príležitosťou stret-
núť umelcov z celého sveta  
a zdieľať vzájomnú inšpiráciu. 
Florencia vytvára nezameni-
teľnú atmosféru, ktorá akoby 
ešte viac prehlbovala význam 
prezentovaných diel. Tam som 
si uvedomila, že moje umenie 
môže prekročiť hranice a oslo-
viť rôznorodé publikum.

Prezentovať svoje diela na 
prestížnych scénach, ako sú 
výstavy v Londýne, Benát-
kach, Florencii, Ríme či Prahe, 
je vždy veľkou cťou a zároveň 
záväzkom. Motivujú ma po-
súvať svoje hranice, neustále 
sa učiť a zdokonaľovať. Mám 
možnosť vidieť, ako rôzne kul-
túry a publikum reagujú na 
moju prácu. To však nezname-
ná, že vystavovanie na Sloven-
sku nie je obohacujúce – práve 
naopak. Je omnoho osobnej-
šie a ponúka stretnutia najmä  
s podporou, uznaním a kriti-
kou od blízkych, učiteľov či 

priateľov, čo vo vás zanechá 
nepopierateľne krásne a silné 
emócie. Medzinárodné vý-
stavy mi však dali možnosť 
naplno vnímať umenie ako 
univerzálny jazyk, ktorý spája 
ľudí bez ohľadu na to, odkiaľ 
pochádzajú. A práve táto myš-
lienka, že moje diela môžu ko-
munikovať skrz emócie a my-
šlienky naprieč svetom, je pre 
mňa tou najväčšou odmenou.

Z čoho čerpáte inšpiráciu pre 
svoju tvorbu? Máte nejaké 
konkrétne miesto alebo oka-
mih, ktorý Vás v poslednom 
čase výrazne ovplyvnil?

Inšpiráciu čerpám z mno-
hých zdrojov, no najčastejšie 
sú to ľudia, ich emócie a život-
né príbehy. Každý človek ne-

sie v sebe jedinečný svet plný 
emócií, snov a zápasov, ktoré 
sa snažím zachytiť vo svojej 
práci. Okrem toho ma často 
inšpiruje aj príroda. Fascinuje 
ma, ako dokáže byť nekoneč-
ným zdrojom krásy a zároveň 
symbolom životného cyklu – 
zrodenia, premeny a zániku. 
Aj malé detaily, ako hra svetla 
na listoch stromov, vo vlasoch, 
na tvári, okamih východu sln-
ka alebo tichý šum dažďa vní-
mam ako mocné podnety pre 
tvorbu. Začať od čistého plát-
na, postupne pridávať farby, 
emócie a textúry, až vznikne 
niečo, čo dokáže osloviť a za-
nechať stopu.

Popri vlastnej umeleckej čin-
nosti sa venujete aj výtvar-
ným kurzom pre deti a dospe-

lých v Nemšovej. Diela, ktoré 
Vaši žiaci vytvárajú, vyzerajú 
naozaj výnimočne – ako sa 
Vám darí dosiahnuť takú úro-
veň ich tvorby?

Moji žiaci sú pre mňa ob-
rovskou inšpiráciou, práve 
ich nadšenie a odhodlanie ma 
motivuje hľadať spôsoby, ako  
z nich dostať to najlepšie. Mys-
lím si, že tajomstvom úspechu 
je individuálny prístup. Kaž-
dého žiaka vnímam ako jedi-
nečnú osobnosť s vlastnými 
schopnosťami, predstavami  
a potrebami. Verím, že chyby 
sú neoddeliteľnou súčasťou 
učenia a často vedú k obja-
veniu nových techník alebo 
pohľadov. Každého sa snažím 
viesť tak, aby si veril a nebál sa 
experimentovať. Rovnako im 

dávam slobodu prejaviť svoje 
pocity a myšlienky cez ume-
nie. Zároveň dbám na to, aby 
si žiaci osvojili pevné základy, 
prácu s farbami, kompozíciu, 
tieňovanie, ktoré potom môžu 
rozvíjať podľa svojho vlastné-
ho cítenia.

A v neposlednom rade, ako 
učiteľka sa stále učím aj ja. 
Sledujem nové trendy, skúšam 
nové techniky. Toto všetko 
prinášam na kurzy, aby som 
žiakom ukázala, že umenie je 
nekonečný proces objavova-
nia. Keď vidím diela, ktoré moji 
žiaci vytvoria, som nesmierne 
hrdá. Ich úspechy sú pre mňa 
najväčšou odmenou a dôka-
zom, že s odhodlaním a správ-
nym vedením sa dá dosiahnuť 
čokoľvek.

Mária Gugová

KEĎ UMENIE 
PREKRAČUJE HRANICE
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Mikulášsky sprievod v mestskej časti Trenčianska Závada 

Otvorenie výstavy 
betlehemov 
v Králikovom Mlyne

♦ Stáva sa tradíciou, že priestory Krá-
likovho mlyna pomyselne zahajujú 
predvianočné obdobie v Nemšovej.  
V spolupráci s mestom Nemšová, OZ 
Peregrín a ZUŠ Nemšová sa dňa 30. no-
vembra uskutočnilo otvorenie výstavy 
Betlehemov a výtvarných prác žiakov 
ZUŠ. Vystavené betlehemy boli špeci-
álne. Vstupnú časť zdobil drevený vy-
rezávaný betlehem - dar k životnému 
jubileu, zapožičaný od rodiny Dzurillo-
vej. Mechanické drevené  betlehemy, 
vystavené v hlavnej časti expozície, 
takzvané vianočné pyramídy, pohybli-
vé vo viacerých úrovniach vďaka teplu 
sviečok, zaujali každého návštevníka. 
Do aktuálneho ročníka ich zapožičal 
pán Juraj Malík z Nemšovej, ktorý ich 

vlastní, vie ich opravovať a sám dva 
betlehemy z vystavených vyrobil. Vý-
stava bola spojená s vyhodnotením 
najlepších prác žiakov ZUŠ Nemšová, 
ktorí sa zapojili do sútaže „Kreatívne 
Vianoce” a ich tvorba zdobila priestory 
mlyna. Po oficiálnej časti si na malých 
vianočných trhoch mohli návštevníci 
zakúpiť med, adventné vence, oplátky 
a iné výrobky miestnych predajcov. 

Divadelné predstavenie 
v podaní žiakov
ZUŠ NEMŠOVÁ

♦ V Nemšovej sa oslavoval sviatok 5. 
decembra, a to za kultúrnym domom, 
kde pre občanov pripravilo mesto Nem- 
šová Mikulášske trhy. Občania z celého 
mesta si mohli pochutnať na primátor-
skej kapustnici, ktorej sa rozdalo viac 
ako 300 porcií. Osvetlené stánky, ktoré 
pre predávajúcich zabezpečilo mesto 
Nemšová, ponúkali rôzne chute, vône 
v podobe nápojov, ako je čaj, punč, me-
dovina, a tradičných sladkých i slaných 
koláčikov. Okrem toho si návštevní-
ci mohli zakúpiť kreatívne výrobky  
a podporiť tak miestne školy či organi-
zácie, alebo si urobiť radosť remeselný-
mi výrobkami od rôznych predajcov.

♦ V tomto roku nastala zmena v ofi-
ciálnom programe. Oproti minulému 
roku sa premiestnil do priestorov veľ-
kej sály kultúrneho centra, čo sa stret-
lo s pozitívnym ohlasom. V úvode prí-
tomné deti a rodičov privítal primátor 
mesta Miloš Mojto. Kultúrny program 
pripravili učitelia a žiaci zo Základnej 
umeleckej školy v Nemšovej. Na pó-
diu sa uskutočnilo krátke divadelné 
predstavenie spojené s príchodom 
Mikuláša. Po divadelnom mikuláš-
skom predstavení, v ktorom sa čerti 
pokúsili ukradnúť vzácne mikulášske 
vrece, ale nakoniec odišli naprázdno, 
nasledovalo rozsvietenie stromčeka  

a rozdávanie sladkých odmien v poda-
ní Ertlovského perníka z dielne Jozefa 
Ertla. 

Akčná mládež 
z Trenčianskej Závady 

♦ Výnimočnou bola v tomto roku akti-
vita miestnej mládeže v mestskej časti 
Trenčianska Závada, ktorá pripravila 
pre občanov šou, ktorú ešte v tejto čas-
ti mesta nezažili. V deň sv. Mikuláša 
od 17.00 hod. si obyvatelia vychutná-
vali netradičný sprievod s Mikulášom 
na malom traktoríku, ktorého vlečka 
ovenčená vetvičkami viezla balíčky, 
pre miestne deti. Spolu v priebehu pár 
hodín navštívili približne 60 detí. Zo-
žali obrovský úspech. Starší ľudia boli 
nadšení, že sa táto tradícia zachováva  
a deti sa síce i trochu báli, ale zároveň 
boli očarení Mikulášom a jeho sprie-
vodom. Okrem tradičného zobraze-
nia anjela a tradičného čerta sprievod 

dopĺňali aj dve masky čertov, ktoré  
s horiacimi fakľami v ruke pôsobili 
hrôzostrašne aj pre mnohých dospe-
lých. Plamene a poletujúci sneh umoc-
ňovali čarovnú atmosféru celej akcie. 

♦ Organizátori sa vyjadrili, že pre veľmi 
pozitívne ohlasy, ktoré sa k nim dostáva-
li ešte pár dní potom, sú rozhodnutí, že 
podobnú akciu zopakujú pravdepodob-
ne aj o rok. Podujatie pripravili Adam 
Husár, Adrián Korienek, Jozef Bartek, 
Mário Forgáč, Zuzana Pavlačková, Jes-
sika Korienková, Aneta Husárová.

Rodinná atmosféra 
v Kľúčovom

♦ Sviatočná atmosféra sv. Mikuláša 
bola ukončená v sobotu 7. decembra  
v mestskej časti Kľúčové, kde program 
pripravilo miestne OZ Kľúčikovo s veľ-
kou podporou rodiny Vojtovej a zástup-
cu primátora Milana Patku. Najväčší 
úspech opäť zožal ústredný motív po-
dujatia Mikulášska izbička, kde počas 
celej akcie trpezlivo sedel sv. Mikuláš  
a vypočul si nie jednu básničku od 

KAŽDÁ MESTSKÁ ČASŤ 
MÁ SVOJHO ANJELA

Predvianočná atmosféra sa niesla mestom 
už koncom novembra



PROJEKT VIANOCE Z KRABIČKY 
PRINIESOL RADOSŤ DEŤOM 
AJ ĽUĎOM V NÚDZI
Aj tento rok v našom meste prebiehala zbierka vianočných darčekov, pro-
stredníctvom ktorej boli obdarované deti zo sociálne slabších rodín, det-
ských domovov a azylových centier, ale aj ľudia bez domova.

Každá mestská časť 
má svojho anjela

♦ Vianočná atmosféra v našom meste 
ale nezačala a ani neutíchla iba na sv. 
Mikuláša. Mesto Nemšová aj v tomto 
roku pokračovalo v obnove a rozšírení 
vianočnej výzdoby, ktorá tešila obča-
nov od prvej adventnej nedele. V tom-
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smelých i menej smelých detičiek. 
Na rozdiel od iných podaní Mikuláša  
v meste, tu v Kľúčovom bol Mikuláš iba 
v spoločnosti krásneho anjela a niekoľ-
kých škriatkov. Malí aj veľkí škriatko-
via v tvorivých vianočných dielničkach 
pomáhali každému, kto to potrebo-
val. Tento rok si každá rodinka mohla  
vytvoriť a domov odniesť krásny dreve-
ný betlehem. Záujem o výrobu vlastné-
ho betlehemu bol obrovský, počas trva-

nia podujatia sa vo vianočnej dielničke 
vyrobilo viac ako 170 betlehemov.

♦ Len za dobrovoľný príspevok OZ  
Kľúčikove si mohli pochutnať na tep-
lom čaji, či punči i sviatočnej kapust-
nici. Tých najmenších potešili výbehy 
s kozičkami a koníkmi a odvážnejší sa 
mohli podeliť s prítomnými o svoj ta-
lent v podaní básni, piesní či recitácií 
na malom pripravenom pódiu. 

to roku pribudol veľký svetelný anjel  
v mestskej časti Ľuborča a v časti  
Nová Nemšová. Každá mestská časť 
má tak už svojho anjela. Novinkou  
v tomto roku boli aj vianočné stán-
ky, ktoré pre obyvateľov počas celého 
predvianočného obdobia poskytovali 
občerstvenie na predvianočných ve-
černých prechádzkach.

Miroslava Bachratá

► Projekt s názvom Vianoce z krabičky už tradične po šiestykrát pripravila 
nezisková organizácia Robme radosť. Darcovia si na webe vianocezkrabicky.
sk mohli vybrať, koho obdarujú a pripraviť malý darček, ktorý zaniesli na zber-
né miesto. Vianočné darčeky sa zbierali nielen v Nemšovej, ale aj v 28 ďalších 
zberných miestach po celom Slovensku. 
► Spoločne sa podarilo darcom vyzbierať 1 784 darčekov pre deti a 120 darče-
kov pre ľudí bez domova. Obdarované boli aj sociálne slabšie rodiny z Nemšo-
vej a Dolnej Súče. Darčeky pre ľudí bez domova boli odovzdané občianskemu 
združeniu Vagus v Bratislave.

Dáša Uherková

Stovky návšetvníkov si vychutnávalo predvianočnú atmosféru na mikulášskych trhov v podobe rôznych vôní a chutí.

Škriatkovia vo vianočnej dielne Mikuláša v mestskej časti Kľúčové

Mikuláš na divadelných doskách kultúrneho domu v Nemšovej.

Deti z Nemšovej sa takmer dostali do pekla 



Schedlbauer svojimi bubnami rozo- 
chveli okolie školy a  prekvapili mno-
hých okoloidúcich. Symbolicky sa 
nám podarilo zosilniť hlas tých najzra-
niteľnejších – našich detí. 

Úspechy našich žiakov
● Ocenenie z  rúk indickej veľvyslan-
kyne na  Slovensku J. E. Apoorva Sri-
vastav si počas 10. ročníka výtvarnej 
súťaže Indické bájky očami sloven-
ských detí prevzalo 10 žiakov našej 
školy. Ich výtvarné práce boli vybrané 
spomedzi 700 výkresov a stali sa ilus- 
tráciami rozprávkovej knižky príbe-
hov z  ďalekých krajín. Slávnostné 
vyhodnotenie sa konalo v  Bratislave  
a pre zúčastnených bol pripravený aj 
bohatý hudobno-tanečný program, po-
čas ktorého žiaci spoznali aj chute Indie. 

● V okresnom kole futbalovej súťaže 
Školský pohár SFZ naši chlapci spo-
ločne ako jeden tím vybojovali skvelé 
2. miesto. Do okresného kola postúpili 
vďaka prvenstvu v základnej skupine.
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Muzikál Leví kráľ
● Dňa 14. októbra 2024 sa vo veľkej sále 
Kultúrneho centra v Nemšovej odohra-
lo muzikálové predstavenie Leví kráľ. 
Žiaci 2. až 5. ročníka si pozreli inscená-
ciu Divadla Wonderland pri Základnej 
umeleckej škole, Vrbenského 1 v  Bra-
tislave, pre ktorých to bol prvý zájazd 
v  tomto školskom roku. Muzikál s  18 
piesňami hrali žiaci literárno-drama-
tického odboru pod vedením Mgr. Fili-
pa Čechoviča, Dis. art. Diváci, ktorí vi-
deli účinkovať na pódiu talentovaných 
rovesníkov, ich po skončení muzikálu 
odmenili búrlivým potleskom.  

Hlas detí je dôležitý
● Tento rok sa škola opäť zapojila 
do  celoslovenskej iniciatívy Bubno-
vačka, ktorej cieľom je upozorniť ve-
rejnosť na nevyhnutnosť ochrany detí 
pred násilím. Viac ako dvesto detí si 
19. novembra 2024 užilo bubnovanie 
plnými dúškami spolu s  profesio-
nálnymi bubeníkmi pred vchodom 
do  školy. Páni František Lúč a  Marcel 

● Od 4. do 8. novembra 2024 sa konal 
už 18. ročník celoslovenskej infor-
matickej súťaže iBobor, do ktorej 
sa pravidelne zapájajú aj naši žiaci. 
S náročnými úlohami si tento školský 
rok úspešne poradilo 36 žiakov, kto-
rým boli udelené diplomy s ocenením 
úspešný riešiteľ / úspešná riešiteľ-
ka. Žiaci súťažili v  troch kategóriách 
– Bobrík, Benjamín a Kadet.   

● Z  vynikajúceho výsledku v okres-
nom kole Technickej olympiády v ka-
tegórii A (dvojice žiakov 8. a 9. ročník 
ZŠ) sa teší duo Ondrej Múdry a Adam 
Anton Moravčík, ktorí sa umiestnili 
na vynikajúcom 3. mieste. Chlapci 
ukázali okrem vynikajúcich teoretic-
kých vedomostí v  teste aj  technické 
zručnosti prácou s  rôznymi nástroj-
mi v technických dielňach. 

Odštartovali sme 
vianočný čas
● Neopakovateľné čaro Vianoc sme 
odštartovali tradičnými Vianočnými 
tvorivými dielňami. Do kreatívnych 
činností sme už po niekoľkýkrát za-
pojili žiakov celej školy na rôznych 
hodinách. Triedami sa niesla radostná 
nálada a všetci usilovne pracovali, aby 
výsledok bol čo najlepší. Ich nádherné 
výtvory ste si určite všimli na mest-
ských trhoch alebo počas rodičovských 
stretnutí vo vestibule školy. 

Krásne Vianoce plné zdravia 
a šťastia v kruhu svojich blíz-
kych vám želajú žiaci, učitelia 

a ostatní zamestnanci zo Základ-
nej školy, Janka Palu 2. 

Za ZŠ pripravila Mária Lašová

ZÁKLADNÁ ŠKOLA
JANKA PALU 2, NEMŠOVÁ

AJ PRED VIANOCAMI 
TO V NAŠEJ ŠKOLE ŽIJE
Posledné tri mesiace kalendárneho roka to na našej škole žije rôznymi ak-
tivitami. Žiaci cestovali za poznaním i kultúrou, zabávali sa na Halloween 
párty, súťažili so svojimi rovesníkmi v  rôznych súťažiach. Žiaci navštevu- 
júci ŠKD zažívali nezabudnuteľné chvíle na jesennej olympiáde a atmosfé-
ru prichádzajúcich Vianoc priniesli aj tradičné vianočné  tvorivé dielne. 
Chcete vedieť, čo sa ešte udialo? 

Bubnovačka pred základnou školou (F: Archív ZŠ)

Úspešní ilustrátori súťaže Indické bájky očami detí (F: Archív ZŠ)

Do lavíc si sadli aj čerti (F: Archív ZŠ)

Vianočné tvorenie v škole (F: Archív ZŠ)



► Polish Open,
► Budapešť Open,
► Trstenský pohár,
► 2. kolo Slovenského 
pohára.
S úspechmi nezaostávajú ani 
naše florbalistky, ktoré si už 
víťazstvom v  základnom kole 
zabezpečili postup do semifi-
nále o  Školský pohár. Držíme 
im palce v ďalších zápasoch!

Podujatia plné radosti
● Pri príležitosti sviatku Všet-
kých svätých sme na našej 
škole usporiadali krásne po-
dujatie NEBO NA ZEMI, kde 
sa deti obliekli do kostýmov 
svätých. Atmosféra bola plná 
radosti, smiechu a duchovné-
ho posolstva. 

Tradície spájajú
● Tradičné ADVENTNÉ TRHY 
sa uskutočnili 12. decembra v 
priestoroch našej školy. Bola 
to skvelá príležitosť stretnúť 
sa a porozprávať. Naši žiaci 
momentálne usilovne nacvi-
čujú program na Jasličkovú 
pobožnosť, ktorá bude vo 
farskom kostole na sviatok 
Božieho narodenia. S týmto 
programom plánujú potešiť 
aj klientov Centra sociálnych 
služieb v Nemšovej, keďže ich 
októbrová návšteva mala veľ-
ký úspech.

● Po novom roku sa môžete 
tešiť na tradičné posedenie 
pri hudbe a kapustnici, ktoré 

Od začiatku nového školské-
ho roka 2024/25 neuplynuli 
ani tri mesiace a už máme 
pre vás množstvo radostných 
správ a úspechov našich žia-
kov. Katolícka spojená škola 
je miestom, kde deti môžu 
naplno rozvíjať svoje talenty  
a zručnosti. V tomto duchu sa 
s vami chcem podeliť o naše 
nedávne úspechy a pozvať vás 
na pripravované podujatia.

Ocenení mladí umelci
Na 36. ročníku regionálnej 
výtvarnej súťaže Príroda, ži-
votné prostredie a deti uspeli 
naše žiačky:
► Nikola Baštrnáková z 1.A  
s prácou Slnečnica zaujala po-
rotu v II. kategórii.
► Olívia Štefánková z 5.A so 
svojím dielom Zlatoň obyčajný 
hviezdila v III. kategórii.

Tieto úspechy sú dôkazom 
talentu a odhodlania, ktorý 
usmerňuje pani zástupkyňa 
Mgr. Editka Peťková.

Športové úspechy 
s medzinárodným 
presahom
● Naša žiačka, Jessica Gašpá-
rová z 9.A, je žiarivým príkla-
dom športovej úspešnosti. 
Tento školský rok reprezen-
tuje nielen naše mesto, ale aj 
Slovensko na rôznych súťaži-
ach. Spomenieme tie, kde zís-
kala prvé miesta:
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Popisok ???

Ocenené „umelkyne„ - Nikolka Baštrnáková a Olivka Štefánková (F: Archív KSŠ)

Nebo na zemi (F:Archív KSŠ)

ZO ŽIVOTA KATOLÍCKEJ SPOJENEJ ŠKOLY

SLOVO RIADITEĽKY KATOLÍCKEJ 
SPOJENEJ ŠKOLY V NEMŠOVEJ

organizuje rodičovská rada 
pri našej škole. Tento rok sa 
bude konať už jeho 31. ročník. 
Veríme, že aj tentoraz to bude 
večer plný príjemných rozho-
vorov a dobrej nálady.

Ďakujeme za podporu
● Na záver chcem poďakovať 
všetkým rodičom, priateľom 
školy a obyvateľom Nemšo-
vej za podporu a dôveru. Te-
šíme sa na všetky spoločné 
stretnutia a ďalšie úspechy, 
ktoré budeme môcť spoločne 
zdieľať.

S úctou Mgr. Anna Birasová
riaditeľka



ská rozprávka a  Strašidlá na 
hrade a  koncert Fidlikantov. 
V mestskom múzeu vystúpi-
li deti každej triedy s vianoč-
nými piesňami a  básňami 
na už každoročnom recitáli 
Pod vianočnou hviezdičkou. 
A tak ako doma, aj v triedach 
vyrástli vianočné stromčeky 
a  milé deti našej materskej 
školy sa potešili kope nových 
hračiek, výtvarných a telový-
chovných pomôcok a  didak-
tických hier.

Za všetky deti a zamestnan-
cov materskej školy prajem 
čitateľom Nemšovského 
spravodajca pokojné Via-
nočné sviatky, veľa lásky, 
zdravia a šťastia!

Miroslava Dubovská

chádzkami. Zúčastnili sa vý-
stav Lacove chrobáky v  Krá-
likovom mlyne a  Výstavy 
ovocia, zeleniny a  kvetov 
v kultúrnom dome. Pri príle-
žitosti Dňa materských škôl 
4. novembra v  rámci dňa 
otvorených dverí privítali 
v  triedach svojich rodičov, 
ktorí mali možnosť pozoro-
vať riadnu edukáciu, vidieť 
správanie, vzájomné vzťahy 
a aktivitu svojich detí. 

Predškoláci absolvovali 
kurz ľadového korčuľovania 
na zimnom štadióne v  Dub-
nici nad Váhom, pravidelne 
absolvovali florbalové tré-
ningy v  športovej hale a  zú-
častnili sa športových akti-
vít v  spolupráci so žiakmi 
Základnej školy Janka Palu. 

JESEŇ, 
ZIMA, 
V ŠKÔLKE 
PRÍMA! 
Septembrový nástup detí 
do materskej školy bol spre-
vádzaný radostným smie-
chom, no pre nové deti ťaž-
kým lúčením so slzičkami 
v  očiach. Postupom času sa 
deti adaptovali a  všetkých 
deväť tried materskej školy 
začalo spestrovať výchov-
no-vzdelávací proces aj 
sprievodnými aktivitami.
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Na výstave Lacových chrobákov Poďme spolu variť - MŠ Odbojárov

Vystúpenie mladých huslistiek v mestskom múzeu

Prvé ocenenia i lavína 
vianočných koncertov 
úspešne za nami
Ani sme sa nenazdali a  pred nami sú najkrajšie  
sviatky roka. Vianoce… Po septembrovom nástupe 
našich žiakov do ZUŠ Nemšová sme sa s  radosťou 
pustili do nácvikov nových skladieb, tancov, herec-
kých replík, či učenia nových výtvarných techník. 

Žiaci hudobného odboru sa prezentovali na via-
cerých spoločenských podujatiach. Spríjemnili 

chvíle na Výstave ovocia a zeleniny, takisto príjem-
nými tónmi sprevádzali vyhodnotenie výtvarnej 
súťaže „Kreatívne Vianoce“. Na súťaži „Cimbalový 

Prešporok“ získal náš žiak Dalibor Benko bronzové 
pásmo. Okrem toho sa spustila lavína mikulášskych 
koncertov, ktoré sme tu v Nemšovej a na pobočkách 
našej ZUŠ zakončili 15.12.2024 Adventným koncer-
tom v  KC Nemšová. Hudobníci predviedli mnohé 
známe skladby nielen ako sóloví hráči, ale aj v mno-
hých komorných zoskupeniach.

Školský rok v tanečnom odbore začal opäť úspeš-
ne, okrem toho, že sa deti zúčastnili troch taneč-

ných sústredení na Vršatci, odkiaľ si odniesli nielen 
nové tanečné skúsenosti, ale aj zážitky, na ktoré ur-
čite nezabudnú, sa tiež zúčastnili aj tanečnej súťaže 
MY DANCE v Myjave, kde si vytancovali 2x 1. miesto 
a  1x 2. miesto. 10. decembra sa konal Vianočný ta-
nečný koncert, kde ste mohli vidieť zimné, ale aj sú-
ťažné choreografie, s ktorými budú už druhý polrok 
deti z  tanečnej skupiny ELIS bojovať na súťažiach, 
a  detský folklórny súbor Vlárka predviedol svoje 
pásmo ľudového tanca Tradičná biela noc.

Aj vo výtvarnom odbore sa žiaci s chuťou vrhli roz-
víjať svoj talent vo viacerých výtvarných techni-

kách a  výrobou keramických výrobkov. Naše práce 
ste si mohli pozrieť na „Výstave ovocia a  zeleniny“ 
a  takisto i  v  Králikovom mlyne, kde boli vystavené 
i ocenené práce 12. ročníka internej súťaže „Kreatív-
ne Vianoce“. Našu kreativitu sme mohli využiť pri 
príprave rekvizít či vianočných ozdôb, ktorými sme 
zaplnili vianočné stánky v adventnom období. 

Herecké výkony žiakov literárno-dramatického 
odboru tiež nezaostávali. S  muzikálom „Nech 

žijú duchovia“ navštívili viaceré obce i mestá západ-

ného Slovenska, kde získali veľký potlesk a uznanie. 
Spojením hudby, spevu, tanca, divadelnej zložky 
a rekvizít tak naša ZUŠ odprezentovala všetky naše 
umelecké odbory. 

Všetci sa už tešíme na pokojné vianočné obdobie, 
kedy trošku spomalíme a naberieme elán do ďal-

ších mesiacov školského roka. Srdečne vám prajeme 
pokojné prežitie Vianočných sviatkov v kruhu rodín 
a blízkych priateľov. 

ZUŠ Nemšová

V  októbri - mesiaci úcty 
k  starším pozvanie do ma-
terskej školy prijali babky 
a  dedkovia. Deti ich potešili 
pesničkami, spoločnými hra-
mi a milým prianím.  Pod ná-
zvami Deň jablka a Poďme 
spolu variť sa konali popo-
ludnia,  na ktoré boli pozva-
ní rodičia. Spoločne s  deťmi 
strávili voľný čas aktivitami 
zameranými na zdravú vý-
živu. Tradíciou sa stali dni 
strašidiel, ktoré si deti užili 
či už jesenným tvorením, 
výrobou tekvicových straši-
diel alebo jesennými hrami 
v kostýmoch v podvečerných 
hodinách. Deti sa tešili aj di-
vadelnému predstaveniu 
Ako dedko s babkou spoluna-
žívali, besede s  poľovníkom 
a  jesennými brannými vy-

Deti z  prevádzky na ulici 
Ľuborčianskej sa zapojili do 
projektov BeAktive – európ-
sky týždeň športu a  Bubno-
vačka „Aby bolo deti lepšie 
počuť“.

Príchodom adventu ako 
prvého privítali Mikuláša 
s  čertíkom a  vytancovali sa 
na  Mikulášskej diskotéke. 
S  vďakou prijali pozvanie do 
mestskej knižnice, kde sa 
tiež stretli s  Mikulášom, ale 
aj pekným rozprávkovým 
príbehom. 13. decembra sa 
zahrali na Lucie, ktoré v  bi-
elom oblečení povymeta-
li všetky kúty, povyháňali 
choroby a  neduhy. Ako via- 
nočné zážitkové darčeky 
boli deťom dopriate diva-
delné predstavenia Čertov-

ZÁKLADNÁ UMELECKÁ ŠKOLA OPÄŤ V AKCII

Dalibor Benko - bronzové pásmo v sútaži „Cimbalový Prešporok„
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Hráči staršej prípravky U11 pokračujú v tréningoch aj počas zimného obdobia (F: Zdenko Gajdošík)

Florbal - prípravka

kolo Nemšová B – Modra 8 : 6 | 14. kolo Nemšová 
B – Giants Bratislava 9 : 8
► STARŠIA PRÍPRAVKA
Nemšová –AS TN bieli 5 : 19 | Nemšová – T. Tepli-
ce 8 : 4 | Nemšová – 1. FBC draci 7 : 12 | Nemšová –  
H. Srnie 22 : 1 | Nemšová – T. Teplice 9 : 5 | Nemšová 
- 1. FBC TN rytieri 13 : 10 | Nemšová – Dubnica 6 : 9 | 
Nemšová -  AS TN červení  16 : 3 | Nemšová  - 1. FBC 
TN draci 5 : 19 | Nemšová – AS TN bieli 7 : 21
► MLADŠIA PRÍPRAVKA
Nemšová – AS TN bieli 15 : 10  | Nemšová – AS TN 
červení  8 : 6 | Nemšová – Dubnica NV 6 : 6 | Ne-
mšová – Galanta 11 : 6 | Nemšová– 1. FBC TN piráti 
21 : 5 | Nemšová AS TN červení 15 : 15 | Nemšová –  
T. Teplice 13 : 13 |  Nemšová – AS TN bieli 5 : 1
► MLADŠIE ŽIAČKY
Nemšová – Partizánske 1 : 6 | Nemšová - Galanta 
4 : 4 | Nemšová – Partizánske 5 : 7 | Nemšová  - Ga-
lanta 7 : 3
► STARŠIE ŽIAČKY – Nemšová – Galanta 4 : 0 | 
Nemšová – Modra 5 : 11

FLORBAL

► EXTRALIGA ŽENY
1. kolo Nemšová – Spišská NV 9 : 8 pp | 2. kolo Nem- 
šová –Fiľakovo 11 : 3 | 3. kolo Nemšová – Pruské 5 : 
19 | 4. kolo  Snipers Bratislava – Nemšová 9 : 13 | 5. 
kolo Hurikán Bratislava – Nemšová 1 : 12 | 6. kolo 
Nemšová – Kysucké NM 6 : 7 | 7. kolo Nemšová – 
Partizánske 8:6 | 8. kolo Spišská NV – Nemšová 6:4 | 
9. kolo Fiľakovo – Nemšová 4 : 10 | 10. kolo Pruské – 
Nemšová 8 : 3 | 11. kolo Nemšová – Snipers Bratisla-
va 7 : 4 | 12. kolo Nemšová – Hurikán Bratislava 9 : 8
► 1. LIGA ŽENY
2. kolo Nemšová B – Spišská NV B – 8 : 5 | 3. kolo 
Nemšová B – Tvrdošín 9 : 4 | 4. kolo Kysucké NM 
B – Nemšová B | 5 : 8 | 5. kolo Radoľa – Nemšová B 
5 : 8 | 6. kolo Modra - Nemšová 7 : 4 | 7. kolo Giants 
Bratislava – Nemšová B 4 : 8 | 10. kolo Tvrdošín 
– Nemšová B 7 : 2 | 11. kolo Nemšová B – Kysucké 
NB B 11 : 9 | 12. kolo Nemšová B – Radoľa 4 : 7 | 13. 

Šaty robia človeka, 
tréning futbalistu
Telovýchovná jednota Ľuborča sa pod týmto pomeno-

vaním uchádzala o  grant z  rozpočtu Trenčianskeho 
samosprávneho kraja. Projekt, ktorý bol úspešný, si dal za 
cieľ nielen zlepšiť materiálovo-technické zázemie v  klu-
be pre mládež prostredníctvom nákupu a  následného 
využívania tréningových pomôcok, ale taktiež pomôcť 
obliecť mladých hráčov do klubového merchu. Za získa-
né finančné prostriedky boli zakúpené frekvenčné rebrí-
ky, tréningové figuríny, trenažéry na vedenie lopty či tzv. 
agility sady. Zo „šatstva“ bolo zaobstaraných viac než 60 
multifunkčných šatiek (tzv. buffiek) a viac než 30 trigovíc 
(mikín) s  potlačou. Projekt myslel tiež na úpravu volej-
balového/nohejbalového ihriska v  areáli štadióna Alojza 
Prekopa. Zakúpená bola nielen nová volejbalová sieť, ale 
tiež čiary na vyznačenie ihriska. Zároveň bol povrch ihris-
ka doplnený hlinou a po rokoch tiež vyrovnaný!

TJ Vlára Ľuborča má v sezóne 2024/2025 dve mládežníc-
ke družstvá. Družstvo mladších žiakov U13 zimuje na 

tretej priečke tabuľky 4. ligy po tom, čo zvíťazilo v 12 z 15 
zápasov jesene. Tím staršej prípravky U11 uspel na jeseň 
v dvoch stretnutiach. Okrem toho si pripísal jednu remí-
zu a šesť prehier. Oba tieto tímy tak urobili pod trénermi 
Vavrúšom, Gajdošíkom a Bračíkom výrazný herný, a s tým 
súvisiaci tiež výsledkový progres. 

Náš futbalový klub získal prostriedky z grantu aj vďaka 
bezplatným SMS hlasom, za čo touto cestou ešte raz 

všetkým hlasujúcim srdečne ďakujeme.

● Tento projekt bol podporený z Participatívneho-komunit-
ného rozpočtu Trenčianskeho samosprávneho kraja.

Bernard Brisuda

V sobotu 30. 11. 2024 sa v Koši-
ciach konali Majstrovstvá SR 
kategórií U14, juniorov a U21. 
KK Mugen zastupovali: Lowrie 
Bakošová, Klára Chrastinová, 
Jessica Gášparová a  Adriana 
Mierna. Titul majsterky SR zís-
kala Jessica v kategórii kade-
tiek do 61 kg. Adriana si tento 
rok odniesla striebro a súčasne 
Slovenský pohár v kategórii 
junioriek do 48 kg. Klára vybo-
jovala 3. miesto. V tej istej ka-
tegórii starších žiačok do 52 kg 
sa nestratila Lowrie ako jede- 
násťročná začiatočníčka!

OSTATNÉ VÝSLEDKY

HUNGARIAN OPEN 
GRAND PRIX 2024
► Budapešť (16-17. 11. 2024)
1. miesto: Maroš Vodička, Pat-
rik Pápy, Natália Valigurčinová, 
Šimon Piláthy, Adriana Mierna  
a jedna zemiaková pre Emu Mi-
chalíkovú. Tréner Pavol Prna pre-
vzal pohár za 3. miesto v úspeš-
nosti klubov na tomto turnaji.

II. KOLO 
SLOVENSKÉHO POHÁRA
► Myjava (9. 11. 2024)
1. miesto: Jessica Gášparová 
(kadetky -61 kg) a Adriana 
Mierna (juniorky -48 kg); 3. 
miesto: Klára Chrastinová (U14 
-52 kg); 5. miesto: Lowrie Bako-
šová (štartovala v ostaršení).

TRSTENSKÝ POHÁR
► Liptovský Mikuláš 
(2. 11. 2024)
1. miesto: Jessica Gášparová 
(kadetky -61 kg); Natália Vali-
gurčinová (10-11 r. +40 kg po-
kročilé); 5. miesto: Patrik Pápy 
(10-11 r. -30 kg pokročilí).

1. KOLO POHÁRA AKKB
► Viničné (26. 10. 2024)
1. miesto: Lowrie Bakošová (10-
11 r. + 40 kg pokročilé), Šarlota 
Dorúšková (10-11 r. +40 kg za- 
čiatočníčky), Šimon Piláthy (8-9 
r. +34 kg pokročilí); 2. miesto:  
Patrik Pápy (10-11 r. - 30 kg po-
kročilí); 3. miesto: Ema Micha-
líková (10-11 r. - 40 kg pokročilé).

MEMORIÁL 
MILANA KARAFU
► Šamorín (6. 10. 2024)
2. miesto: Lowrie Bakošová (10-
11 r. +40 kg pokročilé),  Šimon 
Piláthy (8-9 r. -34 kg pokročilí), 
Natália Valigurčinová (10-11 r. 
-40 kg pokročilé), Maroš Vo-
dička (6-7 r. -26 kg); 3. miesto: 
Patrik Pápy (10-11 r. -30 kg po-
kročilí), Maroš Vodička (8-9 r. 
-26 kg pokročilí); 5. miesto: Ema 
Michalíková (10-11 r. -35 kg po-
kročilé).

BUDAPEST OPEN 2024
► Budapešť (21-22. 9. 2024)
1. miesto: Jessica Gášparová (ka-
detky -54 kg), Adriana Mierna 
(kadetky -47 kg ); 3. miesto: Klára 

Chrastinová (U14 -52 kg) a Petra 
Chrastinová (juniorky +66 kg).

I. KOLO 
SLOVENSKÉHO POHÁRA
► Šurany (14. 9. 2024)
1. miesto: Ema Caletková (U14 
-42 kg); 2. miesto: Adriana 
Mierna (kadetky -47 kg); 3. 
miesto: Klára Chrastinová (U14 
-52 kg) a Petra Chrastinová (ju-
niorky +66 kg); 5. miesto: Jessi-
ca Gášparová (kadetky -54 kg). 

Andrea Chrastinová

KK MUGEN SI PRINIESOL Z MAJSTROVSTIEV SR 
ZLATO, STRIEBRO A BRONZ!



patrili žiaci a  žiačky medzi 
najlepších v  okrese Trenčín. 
V  r. 1951 starší žiaci a  žiačky 
vyhrali v Hornej Súči okresnú 
súťaž. /viď foto/ 

Táto generácia sa podieľala 
i na úspešnom účinkovaní 

v  krajskej súťaži v  r. 1956-1961 
mužov a  žien. Iniciátorom 
vstupu do krajskej súťaže bola 
H. Bonková-Krausová. Druž-
stvo žien pod názvom Iskra 
Nemšová tvorili: H. Bonko-
vá-Krausová, L. Haljaková-
-Novotná, D. Jelínková, D. 

Korvasová-Pavlačková, V. Oro-
línová–Matejíčková, M. Dra- 
horádová, M. Remencová, B. 
Chlebanová-Pokovičová, A. Va- 
vrúšová, J. Pagáčová-Zabskov-
ská. Tréner J. Jelínek, vedúci 
Ing. K. Bartek. Družstvo mu-
žov Iskry Nemšová – J. Blažej, 
L. Kraus, J. Jelínek, Ing. A. Bah-
no, J. Pavlus, L. Kresánek, V. 
Tomša, O. Bahno, M. Kristín, 
M. Prosňanský, M. Bonko.

Po odstúpení družstiev 
z  krajskej súťaže nastala 

dlhá odmlka od súťažného 
volejbalu. Iba žiaci a žiačky sa 
v rámci škôl zúčastňovali rôz-
nych akcií. Útlm vo volejbale 
v  Nemšovej bol spôsobený  
i vznikom  ďalších športov – 
basketbalu, hádzanej, hokeja, 
stolného tenisu a spartakiád. 

       Volejbal sa v  telocvični už 
hral len sporadicky v ZŠ 

i na ďalších rekreačných volej-
balových ihriskách a po r. 1970 
sa stal iba súčasťou rekreačnej 

Keď sa telocvik stal povinným 
predmetom na stredných ško-
lách a  mal charakter brannej 
prípravy, ujal sa koncom 19. 
storočia i  na Gymnáziu a  Vo-
jenskom pluku v Trenčíne. Je-
den zo športov - volejbal sa na 
Slovensku stal populárnym 
športom už za 1. ČSR. Veľmi 
rýchlo sa ujal najmä v  špor-
tových kluboch pre svoju 
jednoduchosť a možnosť hrať 
na malej ploche i  s  menším 
počtom hráčov, i  na rôznych 
trapoch. 

V  Nemšovej sa po 1. sv. voj-
ne postupne udomác-

nil v  spolkových hnutiach,  
popri futbale, šachu, atletike 
a v  niektorých silových špor-
toch, cvičeniach. Populárnym 
sa stal najmä medzi študent-
mi začiatkom 40-tych rokov. 
Hlavným organizátorom bol 
študent Michal Forgáč. Prí-
chodom kaplána Kutiša do 
Nemšovej v  r. 1943 sa vytvori-
lo veľmi dobré družstvo, kto-
ré hrávalo priateľské zápasy 
v  Nemšovej i  v  širšom okolí. 
Volejbalové družstvo tej doby 
tvorili: Dr. M. Mrázik, L. Ore-
chovský, B. Žovinec, J. Križan, 
Dr. M. Forgáč, Ing. L. Bartek, 
Ing. M. Kristín, J. Samuel, Lac-
ko, A. Libušský, J. Žitňan. 

Ihrisko bolo za židovským 
cintorínom, neskôr pri ZŠ 

a po delimitácii časti ZŠ i v ka-
sárňach a  neskôr Za Soľnou. 
V ZŠ po r. 1945 sa venoval žia-
kom učiteľ A. Libušský a  ne-
skôr J. Bednárik. Po r. 1950 

Celkové 
výsledky 
pretekov:
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Volejbalová skupina HEPY

Krajská súťaž žien, 1960

● Dňa 9. novembra sa v mestskej časti Ľuborča uskutočnil 
54. ročník tradičného Behu okolo Ľuborče. Podujatie orga-
nizovali mesto Nemšová, Champion Club a hasiči Nemšo-
vá. Štartovalo sa v 12 kategóriách a na štart sa postavilo 200 
bežcov malých i veľkých, domácich i cezpoľných.
● Prekonať traťový rekord, ktorý dosiahol Ezyaedi Ali s ča-
som 23 minút a 46 sekúnd v roku 1998, je veľmi náročné  
a ani v tomto roku sa ho prekonať nepodarilo. Svedčí o tom 
aj najrýchlejší čas v hlavnej kategórii, ktorému na prelome-
nie rekordu na trati o dĺžke 7 500 metrov v piatich kolách 
chýbalo 5 minút. Radosť z výhry mali miestni aj cezpoľní. 
● Najlepší čas v hlavnej kategórii mužov v behu na 7 500 me-
trov v aktuálnom ročníku dosiahol Bohdan Kabanov z be-
žeckého klubu Lysá pod Makytou v čase 27 minút 37 sekúnd.  
V kategórii ženy bola najúspešnejšia Zuzana Gejdošová  
z ŠKP Bratislava. V kategórii behu na 3 200 metrov získal  
1. miesto Jakub Vojt z Nemšovej a v kategórii ženy Sára Bah-
nová z Nemšovej. Tak, ako v predchádzajúcom roku, sa  Behu 
okolo Ľuborče zúčastnil aj primátor mesta Nemšová, Miloš 
Mojto. Tento rok ale nebol sám, pridal  sa k nemu  i projek-
tový manažér mesta Nemšová. Svojim výkonom tak spolu 
prispeli k propagácii behu s dlhoročnou tradíciou.Celkové 
výsledky si môžete pozrieť na stránke MY RACE RESULT ale-
bo cez priložený QR kód.
● Hlavnou myšlienkou pretekov ale nie je len prekonávať 
traťové, či vlastné rekordy, ale aj pomáhať tým, ktorí to po-
trebujú. V tomto ročníku sa na pretekoch vyzbieralo 950 €, 
ktoré pomohli Dominikovi Dolinajovi (500 €) a Milanovi 
Rýgerovi (450 €). 

Miroslava Bachratá 

telesnej výchovy žien. Súťažne 
sa opäť začalo hrať po r. 1990 
v  športovej hale. V  r. 1992-
1994 Nemšová hrala okresnú 
súťaž zmiešaných družstiev 
turnajovým spôsobom a  v r. 
1994-1997 sa hrala okresná vo-
lejbalová liga. Hrali: J. Kobela, 
V. Porubský, M. Burdej, M. Pro-
kop, V. Kula, L. Kobela, J. Ko-
belová, V. Kobelová, D. Bahno, 
M. Burdej, D. Bútora, J. Šimko, 
J. Kraus, V. Dzygovský, L. On-
dráš, S. Ondráš, M. Králik, M. 
Hudcovský, R. Pšenčík.

V  Športovej hale Nemšová 
sme mali možnosť viac 

rokov na prelome tisícročia  
vzhliadnuť tréningy doras-
tencov Športového gymnázia 
Trenčín i  ligových volejbalis-
tov Trenčína v rámci ich prí-
pravy. V rámci RTVŠ po r. 2004 
vznikla skupina športovcov 
pod názvom HEPY, kde prevlá-
dal volejbal a  turistika. - Mi-
lena Koníčková, Ing. Viktória 
Korbašová, Zuzana Blažejová, 
Jarmila Prnová, Terézia Taká-
čová, Daniela Švančarová, Lin-
da Králiková, Helena Žitňan-
ská, Marta Švorcová,  Zuzana 
Holúbková, Renáta Kohútová, 
Marcela Bagínová, Renáta 
Dorúšková, volejbal hrávali aj 
Pavol Králik, Roman Žitňan-
ský, Jozef Dzurila, Juraj Ďu-
riška, Jozef Buchcár, neskôr sa 
pridali mladší – Lukáš Blažej, 
Zuzana Patková, Alžbeta Bla-
žejová, Dominika Lubinová, 
Rebeka Dorúšková, Patrícia 
Králiková, Marta Donková, 
ktorí hrávali v  športovej hale, 
telocvičniach ZŠ i  na letnom 
kúpalisku a ktorí sa schádzali 
na rôznych i  športových akti-
vitách. 

Volejbal patril v  Nemšovej 
medzi prvé kolektívne 

športy, hral sa amatérsky i sú-
ťažne s  dobrými výsledkami. 
Napriek tomu je dnes v Nem- 
šovej iba rekreačným špor-
tom, ktorý si schuti zahrajú 
mladší i  starší, tak ako v  za- 
čiatkoch.

Vladimír Gajdoš

Dnes šport 
amatérsky, 
v minulosti 
súťažný 
s dobrými 
výsledkami

Volejbal v Nemšovej BEH OKOLO ĽUBORČE 
    Radosť z pohybu, 
    tradícia i benefícia



„Odmalička som bol 
súčasťou príprav Behu 
okolo Ľuborče. Keď som 
mal 2 roky, mama ma 
zobrala za ruku do špor-
tovej haly, kde s Vladom 
Gajdošom plánovali beh. 
Videl som, ako sa to celé 
organizuje, ako sa stretli, 
a potom som videl, ako tí 
šťastní ľudia dobiehajú 
do cieľa. Najskôr som no-
sil spinky, neskôr výsled-
ky. Vždy sa u nás doma 
robilo niečo naviac. Ro-
dičia sú pre mňa veľkou 
inšpiráciou. Mama to 
vedela vždy perfektne 
zorganizovať a otec ve-
del vybaviť mnoho vecí, 
nebál sa ísť zohnať spon-
zorov, bol veľmi obchod-
ne zdatný,” uviedol v roz-
hovore Oliver. 

Oliver, tvoja životná 
púť, že prostredníc-
tvom športu chceš 
pomáhať ľuďom zlepšiť 
ich život, začala para-
doxne tvojím vlastným 
zranením. Čo sa stalo?

V máji 2005 som na 
futbalovom zápase utr-
pel devastačné zranenia 
kolena. Operácie v roku 
2006, 2008 a v 2009 boli 
neúspešné – učil som sa 
znovu chodiť. Prognó-
za? Koniec so športom 
pre ľavú nohu. Všetko 
má svoj dôvod a pri po-
slednej skúške zdatnosti  
v Trenčianskej nemocni-
ce som spoznal Domin-
géza. Popri zotavovaní 
sa z operácií som navšte-
voval miestnu činkáreň 
HOUSE of PAIN Nemšo-

vá (november 2006), kde 
trénovali Majstri Sloven-
ska v silovom trojboji. Po 
pol roku práce so žele-
zom to skončilo titulom 
Majster Slovenska v tla-
ku na lavičke do 100 kg. 
Objavil som gény na silo-
vé športy, o ktorých som 
netušil. Rozvíjal som silu 
všetkého okrem nôh, kde 
dotrhaná ľavá len tak tak 
držala a s ortézou som aj 
spával. V 2010 mi koleno 
zachránil primár Lupták 
zo Sportclinic BA a v 2014 
som začal opäť behať.

Vzťah k športu máš 
uložený hlboko v srdci. 
Je súčasťou tvojho 
každodenného života. 
Komu za to vďačíš? 

Vzťah k športu mám 
zakódovaný v DNA. Za 
to, čo dnes robím, som 
vďačný svojim rodičom. 
Oni mi ukázali, ako uro-
biť niečo naviac, ako 
zobrať zodpovednosť na 
seba a urobiť niečo pre 
svoje okolie. Tak je to 
správne. Dali mi skvelý 
príklad, a dnes ho mô-
žem odovzdať i ja ďalej. 

A je jedno, či by som sa 
presťahoval do iného 
štátu, robil by som to 
isté. Samozrejme, tento 
zápal, šport a prácu nie je 
jednoduché vybalanso-
vať s rodinným životom. 
Moja budúca manželka 
Vierka má nervy zo žele-
za, ale myslím si, že sme 
spolu takú dlhú dobu, že 
práve ona asi najlepšie 
zo všetkých ľudí vie, kto 
som a má ma veľmi rada. 
A preto mi to umožňu-
je. Tiež chápe podstatu, 
že keď my budeme tvo-
riť lepšie prostredie pre 
naše deti, tak oni budú 
môcť rásť lepšie.

Nadšenie k športu, úcta 
človeka k človeku, po-
moc blížnemu a v nepo-
slednom rade sila komu-
nity, to všetko môžeme 
zhrnúť do dvoch slov 
- Champion club, ale-
bo tiež Champion race. 
Tam sa to všetko odrá-
ža. Celé podujatie i celá 
myšlienka Champion 
clubu má tieto tri rovi-
ny - športovú, benefičnú  
a komunitnú.

Športovú, kedy si dáš 
do tela, a zistíš, čo v tebe 
je, z čoho si ukutý. A pre-
veríš nielen fyzické, ale 
aj povahovo-vôľové vlast-

nosti. Druhá rovina je 
pomoc blížnemu - či be-
nefične, alebo trénersky. 
Prínos pre ľudí v núdzi. 
Celých 9 rokov som ne-
mohol behať. Všetko 
sa ale deje z nejakého 
dôvodu. Život ti ukáže, 
pán Boh ťa naučí pokore.  
A keby sa to nestalo, ni-
kdy by som asi nezačal 
študovať telo, ako fungu-
je, ako si mám pomôcť, 
nebol by som nútený sa 
z toho dostať a na zákla-
de toho by som nebol 
schopný pomáhať iným 
ľuďom. Dnes vo svojom 
vlastnom gyme HPG 
pomáhame nielen tým, 

ktorí chcú byť na vysokej 
športovej alebo manažér-
skej úrovni, ale aj tým, 
ktorí majú podlomené 
zdravie (obezita, diabetes 
a pod.) a potrebujú sa vrá-
tiť do normálneho života. 
Takto sme zmenili život  
a pomohli už stovkám 
zverencov. 

Treťou rovinou je 
komunitná rovina a 
tá sa krásne prejavuje 
napríklad pri príprave 
Champion race-u. 

Berieme so sebou mlá-
dež a ľudí, ktorí majú cez 
prázdniny čas. V Záva-

de to chytilo úplne iný 
šmrnc, pretože tam nie 
je signál. Nikto neťukal 
do telefónu a každý začal 
hľadať tú pridanú hod-
notu, ako by sa mohol 
zapojiť do procesu. Nie- 
kto išiel s krovinorezom, 
niekto nosiť ťažké veci, 
iný rúbať drevo a pod. 
Každý má svoj úsek tra-
te. V Závade to má takú 
starosvetskú atmosfé-
ru, zrazu idú tie „neres-
ti 21. storočia“ bokom 
a sme ozaj na dedine. 
Samozrejme, nerobíme 
to všetko ručne. Máme 
akumulátorové vŕtačky, 
šrobery a pod., ale je to tá 
robota, ktorú naši dedo-
via robili denno-denne. 
Počas tohto týždňa na-
čerpáme množstvo ener-
gie i napriek tomu, že je 
to veľmi ťažké pripraviť. 
Na konci sme nielen  
o nejaké tie šrámy na 
tele bohatší, ale aj na 
duchu. A žijem z toho 
celý rok. Generácie si 
odovzdávajú skúsenos-
ti, starší učia mladších, 
tí mladší odkukávajú od 
tých starších, ako sa to 
robí, vymieňajú si ná-
zory na rôzne témy, žijú  
a obohacujú sa navzájom. 
Tvoríme spolu skvelé  
a nadčasové veci. 

„Vytvoril som program 
na zvýšenie výkonu HPG.
sk, ktorý moji zverenci 
podstupujú, a ten by sa 
nikdy nevytvoril nebyť 
stoviek ľudí, ktorých sme 
odtrénovali v Champi-
on clube. Nie vždy som 
to robil dobre, ale cez tie 
všetky omyly a chyby,  
a cez vlastné bolesti  
a pády, a bolesti zveren-
cov sme vytvorili systém, 
ktorý dáva ľudí dokopy  
a s pomocou technológií 
21. stor. (špičkové dia-
gnostické prístroje) už aj 
cielime veľmi napresno, 
a to ma teší,” uviedol na 
záver rozhovoru Oliver.

Rozhovor spracovala 
Miroslava Bachratá
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ChampionClub je postavený na troch pilieroch- zdraví, tele  
a  priateľstve. Pamätná medaila Champion Race symbolizuje silu 
človeka zdolať všetky prekážky

Coach Michael Patka, zakladateľ Oliver Vavro, doktor Jaroslav Gajdoš

Začal ako každý chalan z dediny, futbalom. Pri-
viedol ho k nemu starý otec. V živote prekonal 
mnohé prekážky, ktoré ho nezlomili, ale naopak, 
pomohli mu rásť. Po svojom prvom tréningu 
v živote, ktorý mu dal starý otec, dostal zápal 
pľúc a dedo zákaz ho trénovať. Bola to obrovská 
motivácia. Po 3 rokoch driny a drilu s loptou to 
prerástlo na dorast 3. ligy a ponuku z prvej, kde 
hrávali i jeho spolužiaci. Osud to chcel ale inak.

OLIVER VAVRO
F: Peter Čačko

Vyštudoval politické vedy, neskôr management, ale jeho osudom sa mu 
stalo zvyšovanie energie ľudí, organizuje Champion Night Run, Champion 
race i Beh okolo Ľuborče, ktorý po desiatkach rokov prebral po svojej mame. 
Vzorom v športe mu bola vlastná rodina.

     „Vytvoril som 
program na zvýšenie 
výkonu HPG.sk, 
ktorý moji zverenci 
podstupujú, 
a ten by sa nikdy 
nevytvoril nebyť 
stoviek ľudí, ktorých 
sme odtrénovali  
v Champion clube. 

Jednou z najťažších prekážok preteku je absolvovanie 500 m 
veľmi strmého prevýšenia, kde na vrchole čaká na pretekára 
10 čelných drepov s výrazom klady nad hlavu. 



S ÚCTOU SPOMÍNAME

solvoval túto cestu opakovane s veľkou 
spokojnosťou. Skvalitňovanie sociál-
nych služieb v  meste je významným 
ukazovateľom vyspelosti a pozitívne-
ho progresu mesta a  takéto zvyšova-
nie portfólia sociálnych služieb v  na-
šom meste ho robí výnimočným. 

Občania, ktorí potrebujú pomoc 
v mobilite a nedá sa im využiť 

iný druh prepravy alebo nemajú 
príbuzných, ktorí by im pomohli, 
môžu sa kontaktovať na sociálnu 
pracovníčku Centra sociálnych 
služieb Nemšová, a  tá im dá všet-
ky potrebné informácie k využitiu 
Prepravnej služby, teda Sociálneho 
taxíka Nemšovej.

Telefonický kontakt 
0944 005 695

Erik Trenčan
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POĎAKOVANIE
Našej kostolníčke pani EMÍLII 
BELKOVEJ, ktorá sa pravidelne 
s láskou viac ako TRI DESIATKY 
ROKOV starala o chod a výzdobu 
kaplnky Fatimskej Panny Márie  
v Trenčianskej Závade. Touto ces-
tou Vám čo najsrdečnejšie ďakuje-
me za Vašu službu a obetavosť, za 
všetko, čo ste pre nás robili. Vypro-
sujeme Vám silu Ducha Svätého  
a ochranu Fatimskej Panny Márie. 

Vďační farníci. 

SOCIÁLNY 
TAXÍK 

ZÁUJEM O JEHO SLUŽBY 
RASTIE, VYUŽIŤ BY HO CHCE-
LI AJ OBČANIA INÝCH OBCÍ.

Prepravná služba v  našom meste je 
modernou a najnovšou sociálnou 

službou, ktorá slúži našim občanom. 
Rozhodnutím vedenia mesta Nemšová 
bolo podať pomocnú ruku seniorom 
a ťažko zdravotne znevýhodneným ob-
čanom s obmedzenou schopnosťou po-
hybu, ktorí nemajú možnosť dopraviť 
sa na vyšetrenie k  lekárovi, do obcho-
du, na poštu autom alebo autobusom 
a  ponúklo im možnosť využiť služby 
tzv. „SOCIÁLNEHO TAXÍKA“. 

Už tretím rokom sa naším mestom 
Nemšová premáva „SOCIÁLNY 

TAXÍK“. Prvý klient využil túto sociál-
nu službu v  januári v  roku 2022. Táto, 
čoraz viac využívaná sociálna služba 
v  našom meste, bola vytvorená pre 
ľudí, ktorí potrebujú zjednodušiť pre-
pravu v  rámci mesta Nemšová a  jej 
mestských častí (Ľuborča, Kľúčové, 
Trenčianska Závada), ako aj prepravu 
v jej okolí od Trenčína po Ilavu, nieke-
dy aj ďalej pre svoj nepriaznivý zdra-
votný stav.

Naše mesto je zložené z  viacerých 
mestských častí vzdialených aj 

niekoľko kilometrov. Pre človeka, kto-
rý má problém s  mobilitou, potrebuje  
asistenciu pri nástupe a výstupe z vozi-
dla, môže byť veľmi náročné dopraviť sa 
k lekárovi, na poštu, na nákup, na návšte-

vu, na úrad… Bezbariérový sociálny taxík 
je špeciálne upravené vozidlo s  hydrau-
lickou zdvíhacou plošinou a  špeciálne 
upraveným miestom pre transport inva-
lidného vozíka. Auto je vybavené scho-
díkmi pre ľahšie nastupovanie. 

Sociálny taxík slúži ako pomoc k sa-
mostatnosti v každodennom živote 

pre osamelo žijúcich, ťažko mobilných 
občanov nášho mesta. Sociálny taxík 
slúži pre našich obyvateľov, ktorým 
robí problém ísť autobusom alebo vla-
kom, či nemajú auto. Zároveň sociálny 
taxík zabezpečí odľahčenie rodinných 
príslušníkov, ktorí sú príliš zaneprázd-
není pracovnými povinnosťami a  ne-
môžu si dovoliť pravidelne voziť svojich 
príbuzných, kam potrebujú. Ukázalo sa 
to napríklad pri opakovaných rehabili-
táciách, kedy klient potrebuje absolvo-
vať rehabilitáciu niekoľkokrát do týž- 
dňa, často práve v čase, kedy sú príbuz-
ní v  práci a  tí by si museli opakovane 
brať voľno, aby mohli svojho rodiča, 
alebo starého rodiča odviezť. Táto služ-
ba im poskytuje slobodu, nezávislosť 
a  pomáha odbúravať osamelosť, čím 
prispieva k  ich sociálnej integrácii. 
Niektorí občania sociálny taxík radi vy-
užívajú opakovane. Veľkou výhodou je, 
že šofér na prepravovanú osobu počká 
a zavezie ju späť domov.

► Keď sa na našu prepravnú služ-
bu pozrieme štatisticky, v roku 
2022 bolo prepravených spolu 56 
osôb s najazdenými 430,5 km.

► V roku 2023 absolvovalo jazdu 
naším sociálnym taxíkom 141 osôb 
s najazdenými 2 458 km a počas 
roka 2024 do polovice novembra 
172 osôb s 3 381 najazdenými km.

Táto doposiaľ krátka štatistika je 
významným ukazovateľom správ-

neho kroku zriadenia tejto sociálnej 
služby, ktorá stále nie je samozrejmos-
ťou a stále chýba aj v okolitých mestách 
a  obciach. Čoraz častejšie sa ozývajú 
obyvatelia Dubnice nad Váhom, Novej 
Dubnice, obyvatelia Horného Srnia, 
dokonca aj z Klobušíc, že by radi využi-
li našu prepravnú službu. Pravdaže im 
v tom nevieme pomôcť, nakoľko sa jed-
ná o  službu občanom mesta Nemšová 
a všetkých jeho častí.

Napriek tomu, že služba je spoplat-
nená, občania nášho mesta si čo-

raz viac zvykajú túto službu využívať 
a čerpať jej benefity. Cena je nastavená 
tak, aby bola čo najviac dostupná pre 
každého, kto potrebuje pomoc. Zaují-
mavosťou je, že najdlhšia trasa, ktorú 
absolvoval náš klient prepravnou služ-
bou, bolo mesto Piešťany, dokonca ab-

Smútočné spomienky 
zasielajte do redakcie novín na 

nemsovsky.spravodajca@gmail.com 
alebo sekretariatprimatora@nemsova.sk 

najneskôr 1. marca 2025. 
Ďakujeme za pochopenie.

V roku 2024 sme si pripo-
menuli 25. výročie úmrtia 
našej drahej tety ANNY 
VYDRNÁKOVEJ z Nemšo-
vej-Kľúčového. Kto ste ju 
poznali, venujte jej, prosím, 
tichú spomienku v modlit-
be. S láskou spomína neter 
Antónia a synovci Peter,  
Ján a Jozef s rod. 

Čas ubieha a nevracia, čo 
nám vzal. Len láska, úcta 
a spomienka v srdciach 
zostáva v nás. Dňa 27. 9. 2024 
uplynulo 10 rokov, čo nás 
navždy opustil náš manžel, 
tato, dedko a pradedko, 
pán FRIDRICH MRÁZIK. 
S láskou, vďakou a tichou 
pokorou na neho spomína 
celá rodina.

Prestalo srdiečko biť, presta-
li sa ústa smiať, budeme 
rodičia drahí, stále na Vás 
spomínať. A ďakovať, že sme 
Vás mali. S láskou, vďakou 
a úctou spomíname na na-
šich drahých ZUZKU BLA-
ŽEJOVÚ – 1. výročie úmrtia 
a BEDRICHA BLAŽEJA
– 18. výročie úmrtia. 
Syn a dcéra s rodinami. “

V roku 2024 sme si pripome-
nuli 10. výročie úmrtia  
a nedožitých 92 rokov našej 
drahej mamy, svokry  
a babky MÁRIE VYDRNÁ-
KOVEJ rod. Vendžúrovej  
a 33. výročie úmrtia a nedoži-
tých 95 rokov nášho drahého 
otca, svokra a dedka JÁNA 
VYDRNÁKA z Nemšovej- 
Kľúčového. Kto ste ich 
poznali, venujte im, prosím, 
tichú spomienku v modlitbe. 
S láskou a úctou spomínajú 
dcéra Antónia a synovia 
Peter, Ján a Jozef s rod. 

Dňa 5. 12. 2024 si pripo-
menieme 12. výročie, čo 
nás navždy opustila naša 
milovaná manželka a mama 
ANNA CHMELINOVÁ. Kto 
ste ju poznali, venujte jej 
tichú spomienku.

Dňa 28. 11. 2024 uplynulo 30 
rokov, čo nás navždy opustil 
náš milovaný otec, dedko, 
pradedko IVAN ŠTEFÁNEK. 
S láskou a vďakou spomí-
najú všetci, ktorí ho radi 
majú. Nikdy nezabudneme. 
Odpočívaj v pokoji.

Dňa 26. 10. 2024 uplynulo 5 
rokov, čo nás navždy opustil 
náš manžel, otec a dedko 
pán ANTON CHMELINA.  
S láskou spomína manželka 
a dcéry s rodinami. Kto ste 
ho poznali, venujte mu tichú 
spomienku.

Dňa 8. 12. 2024 uplynulo 40 
rokov, čo nás navždy opustil 
náš brat JÁN GURÍN. S lás-
kou a s úctou spomína celá 
rodina. Kto ste ho poznali, ve-
nujte mu tichú spomienku.

POĎAKOVANIE
S hlbokým žiaľom ďakujeme za prejavenú sústrasť a kvetinové dary celej ro-
dine, kamarátom, Zväzu chovateľov poštových holubov OZ Trenčín, susedom  
a známym, ktorí sa zúčastnili dôstojnej poslednej rozlúčky s milovaným man-
želom, otcom a dedkom ADAMOM LAMAČKOM, ktorý nás navždy opustil vo 
veku 76 rokov. Úprimne ďakujeme. Smútiaca rodina.

POĎAKOVANIE
Z úprimného srdca ďakujeme všetkým, ktorí prišli na poslednú cestu odpre-
vadiť nášho drahého syna, brata, švagra, kamaráta a priateľa ONDREJA HÚ-
SERKU, ktorý nás navždy opustil 31. 10. 2024 vo veku 34 rokov. Ďakujeme za slo-
vá súcitu a kvetinové dary, ktoré ste priniesli na znak úcty a lásky k Ondrejovi.  
S úctou a vďakou spomína celá smútiaca rodina.

F: Miroslav Prekop
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— V mesiaci november uply-
nulo 110 rokov od nedožitých 
narodenín dlhoročného pred-
sedu MNV a čestného občana, 
Karola Krchňávka. Narodil 
sa 21. 11. 1915 v Nemšovej. 
Napriek svojim vynikajúcim 
výsledkom na meštianskej 
škole, nastúpil už ako 15-roč-
ný do Nemšovských sklární 
ako pomocný robotník pri od-
nášaní sklenených výrobkov  
z chladiacej pece. Neskôr pra-
coval na železnici, kde preja-
vil svoje organizačné schop-
nosti a vypracoval sa až na 
vedúceho pracovníka, odkiaľ 
v roku 1954 odišiel do funk-
cie predsedu MNV v Nem- 
šovej. Obklopil sa schopnými 
ľuďmi, bez ohľadu na ich poli-
tickú príslušnosť, a realizoval 
svoju víziu rozvoja Nemšovej. 
V náročnej politickej dobe tak 
uplatnil tzv. občiansky prin-
cíp, čo nebolo jednoduché. 
Zriadil zveľaďovaciu komi-
siu (poradný orgán), ktorej 
predsedom bol Jozef Chle-
bana. Skoro všetky práce pri 
skrášľovaní obce boli vyko-
návané svojpomocne, dobro-
voľnými brigádnikmi z radov 
občanov. Do brigád boli za-
pojení aj príslušníci miestnej 
vojenskej posádky, od ktorých 
sa mu podarilo získať potreb-
né dopravné a mechanizačné 
prostriedky. Všetky organi-

začné a zabezpečovacie práce 
okolo brigád zabezpečoval 
predseda osobne. 

— „Výsledky brigád pravi-
delne hodnotil v miestnom 
rozhlase, kde nezabudol vy-
zdvihnúť konkrétnych bri-
gádnikov i skritizovať nepo- 
riadky zistené pri pravidel- 
ných obhliadkach obce. Najlep-
ším brigádnikom často zahral 
za odmenu obľúbenú pieseň.” 

NAJÚSPEŠNEJŠIE 
PROJEKTY A PRÍČINY 
JEHO UKONČENIA AKO 
PREDSEDU MNV

Chodníky 

— Karol Krchňávek nepoznal 
pevnú pracovnú dobu, praco-
val od svitu do mrku, sedem 
dní v týždni. Na hlavnej ulici 
počas jeho obdobia postupne 
zmizli zaburinené priekopy 
a drevené paleskové ploty. Po 
položení kanalizácie namiesto 
priekop brigádnici vybetóno-
vali úhľadné chodníky a jed-
notné železobetónové oplote-
nia preddomových záhradiek. 
Začalo sa s výstavbou alejí gu-
ľových javorov od železničnej 
ulice až po most a od kostola 
až do „mlynov”, ktoré tvorili 
obraz Nemšovej dlhé roky.

Škola 

— Po intenzívnom vybavova-
ní na nadriadených orgánoch 
začal zhmotňovať zámer 
sústredenia školských prevá-
dzok v novom školskom areá-
li na mieste bývalého majera. 
To znamenalo ďalšiu brigád-
nickú výpomoc pri jeho búra-
ní. V roku 1956 tak aj vďaka 
nemu otvorili novú 14-tried-
nu základnú školu. Po rokoch 
provizórneho vyučovania  
v rôznych náhradných pries-
toroch sa konečne vyučo-
vanie sústredilo na jednom 
mieste v novej modernej ose-
mročnej škole. Skončilo sa 
trápenie v provizórnych škol-
ských priestoroch v Majeri na 
mýte, v pôvodnej starej škole 
vedľa kostola a v zariadení 
staveniska v Skloobale. 

Park 

— V roku 1957 vybudoval 
obecný park v Nemšovej. Na 
miesto pažití medzi potokom 
a štátnou cestou od hasičskej 
stanice až po starú školu vzni-
kol park s detským ihriskom, 
tanečnou plochou a dvoma 
veľkými kruhmi s kvetinovou 
výsadbou, systémom chodní-
kov a výsadbou stromov a krí-
kov. V období zakoreňovania 
parkovej zelene cez horúce 
leto pomáhali so zavlažova-
ním i miestni hasiči a o kve-
ty sa pravidelne brigádnicky 
starali mieste ženy. 

ÚPRAVA OKOLIA 
KOSTOLA SA MU 
STALA OSUDNOU

 
— Úprava ulíc sa blížila i ku 
kostolu, ktorý pri občianskom 
chápaní skrášľovania obce ne-
bolo možné obísť. Na kostolnú 
vežu boli nainštalované elek-
trické hodiny. Vybudovali sa 
asfaltové chodníky z oboch 
strán kostola. Spolupráca  
s miestnou farou a tento apoli-
tický občiansky prístup k uce-
lenému rozvoju obce sa pre 
predsedu MNV Karola Krch-
ňávka stal osudným. Miestny 
výbor KSS na návrh „súdružky 
učiteľky“ Lisonkovej neodpo-
ručil predsedu MNV za pred-

sedu pre ďalšie volebné obdo-
bie, a to pre vážne politické 
chyby (nevynechanie kostola 
zo skrášľovania obce). A tak 
bola na dlhých 11 rokov pre-
rušená realizácia vízie Karola 
Krchňávka o rozvoji Nemšovej 
a skrášľovaní životného pro-
stredia. Útechou mu bolo as-
poň vybudované dielo a množ-
stvo diplomov za popredné 
umiestnenia Nemšovej v súťa-
žiach v skrášľovaní obcí v rám-
ci krajov i Slovenska. 

NOVÁ ŠANCA PRIŠLA 
O 11 ROKOV

 
— V zmenených podmien-
kach v roku 1971 prijal ponu-
ku pokračovať ako predseda 
MNV. Po dlhoročnej odmlke 
sa mu síce nepodarilo vždy 
nadviazať na všetky staré plá-
ny, ale hneď v úvode pokra-
čoval v budovaní chodníkov  
a parkovej výsadby, či budova-
ní domu služieb. V roku 1972 
sa zrealizovalo zakrytie poto-
ka. Vytvorili sa tak podmien-
ky na vybudovanie nemšov-
ského námestia až po most 
cez rieku Vlára, v podobe,  
v akej ho poznáme i dnes. 

— V roku 1973 nasledova-
la plynofikácia Nemšovej,  
v roku 1974 začala výstavba 
robotníckeho domu (S-klub)  
a v roku 1975 zrealizovali 
dlhoročný sen o cestnom spo-
jení s druhou stranou Váhu, 
a to vybudovaním lávky na 
železničnom moste a prístu-
povej ceste (dnes Dubnická 
ulica). Pri budovaní lávky cez 
Váh treba spomenúť Nemšo-

vana Ladislava Paličku, ktorý 
z pozície vedúceho konštruk-
cie valcovacích tratí v ZTS 
Dubnica operatívne zabezpe-
čil vypracovanie projektu láv-
ky. Počas tohoto volebného 
obdobia za pomoci  ďalšieho 
rodáka z Nemšovej a to pána 
Lubinu ( ktorý  pracoval vo 
vedení Slovenkseh požičovne 
filmov)  zabezpečil  moder-
nizáciu kina u " Mackov" na 
širokouhlé prevedenie s tera-
sovitým  sedením. Dokončila 
sa ľavobrežná hrádza Vláre, 
dokončil sa mestský vodovod. 
Na záver sa mu podarilo vyba-
viť na správe východnej dráhy 
zaradenie Nemšovej medzi tri 
mestá na Slovensku, kde sa 
realizovala výstavba novej že-
lezničnej stanice. 

— Plánov bolo viac, no pre 
neprajnosť politicky vplyv-
ných ľudí na konci roku 1976 
opäť nesmel kandidovať. Ten-
tokrát sa mu stalo osudným 
presadenie výstavby novej 
18-triednej školy v centre  
Nemšovej namiesto v „čere-
šňovom sade” v Ľuborči. Mo-
hol zostať už iba ako úväzko-
vý podpredseda pre zácvik  
a výpomoc novému predse-
dovi. Meno Karola Krchňávka  
i jeho dielo, na ktoré môže byť 
právom hrdý nielen on, ale aj 
každý Nemšovan, však zosta-
li trvalou súčasťou histórie 
nášho mesta. 

Za poskytnuté informácie ďaku-
jeme Ing. Jozefovi Krchňávkovi.

Spracovala a upravila 
Miroslava Bachratá

„Na ceste za zvoleným cieľom nás prekážky nesmú odra-
diť, ale naopak vybudiť pre ešte väčšie úsilie na ich zdo-
lanie a nebáť sa otvorene hovoriť ľuďom svoje názory,  
i keď sú niekedy pre nich nepríjemné.” 

Karol Krchňávek

KAROL KRCHŇÁVEK 
A JEHO DIELO AKO PEVNÁ 
SÚČASŤ NAŠICH DEJÍN
predseda MNV v rokoch 1954-1960 
a v rokoch 1971-1976

Brigáda učiteľov na chodníkoch, leto 1955

Brigáda v parku, 18. máj 1973



NEMŠOVSKÝ 
OTUŽILECKÝ 
SPOLOK 

Otvoril novú sezónu a pod 
nemšovským železničným 
mostom oslávili aj sv. Mikuláša
S príchodom jesene začala klesať vonkajšia teplota, a to 
je ten správny čas, kedy začať s otužovaním. Na otužova-
ní je totiž najzábavnejšia skutočnosť, že aj skúsení borci 
každý rok začínajú odznova, keďže v lete len ťažko nájsť 
vodu s teplotou pod 10 stupňov. 

Aj členovia Nemšovského otužovacieho spolku za-
čali po teplých letných mesiacoch vyvíjať aktivitu. Se-
zónu otvorili odomknutím Váhu a spoločným ponorom  
v nedeľu 13. októbra. Neodradilo ich ani upršané počasie  
a nepríjemný vietor. Nálada bola napriek nepriazni po-
časia výborná, nechýbalo ani rozmanité občerstvenie. Už 
o pár dní sa niekoľko členov NOS-u zúčastnilo lampió-
nového plávania v Bratislave na Zlatých pieskoch, o čom 
ste mohli vidieť aj reportáž v televíznych správach. No  
a v rýchlom slede nasledovalo niekoľko ďalších otužilec-
kých akcií: celoštátny zraz v Hodruši a dve kolá Sloven-
ského pohára v zimnom plávaní v Žiline a v Partizánskom. 

V nedeľu 8. 12. 2024 sa uskutočnilo Mikulášske kúpa-
nie, kde sa stretli nielen všetci členovia, ale aj ostatní  
priaznivci, zvedavci a široká verejnosť. Nálada bola ako 
vždy skvelá.

V prípade záujmu o viac informácií o činnosti Nemšov-
ského otužovacieho spolku sledujte stránky klubu na so-
ciálnych sieťach. Radi privítame a usmerníme každého 
nového odvážlivca a záujemcu o tento zdravý spôsob trá-
venia voľného času.

Studenej vode zdar!
Marián Kubaščik 
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Posvätenie štvorkolky pred kostolom sv. Michala Z otvorenia otužileckej sezóny

Farské hody 2024 
sa navždy zapíšu 
do histórie dobrovoľ-
ného hasičstva 
v Nemšovej

— Diecézny biskup Mons. Vi-
liam Judák slávnostne požeh-
nal nový prírastok v hasičskej 
rodine DHZO v Nemšovej, a to 
zásahovú štvorkolku CanAm 
TRAXTER. Štvorkolku pre-
vzal od dodávateľa BRP Slo-
vakia primátor JUDr. Miloš 
Mojto a odovzdal ju členom 
zásahových jednotiek vo štvr-
tok 26. septembra. Dobrovoľ-
ní hasiči sú tak opäť bližšie 
k tým, ktorí budú ich pomoc 
potrebovať, a to v blízkom  
i širokom okolí a veľmi ďaku- 

jú všetkým, ktorí pomohli 
dobrej veci a prispeli svojím 
dielom k tomuto projektu. 
Mesto Nemšová investova-
lo 30 000 € a DHZ v rámci 
príspevkov od občanov vyz-
bieralo spolu 5 770 €.

—Zásahový TRAXTER sa 
stane nosnou súčasťou pro-
jektu PALATÍN, zameraného 
na zlepšenie dostupnosti zá-
chrannej techniky a podporu 
zásahového tímu v náročnom 
teréne. Vďaka výkonnému 
stroju bude možné využiť cy-
klotrasu namiesto obslužnej, 
čím sa zrýchli poskytovanie 
predlekárskej prvej pomoci. 
Okrem toho využijú štvor-
kolku aj na technické zásahy 
a prevoz materiálu, vďaka 
výklopnej zadnej korbe s nos-

ZÁSAHOVÁ ŠTVORKOLKA 
SA STALA REALITOU

► Na území mesta Nemšová a v obciach patriacich 
do katastrálneho územia mesta Nemšová bolo od 
začiatku roka 2024 do dňa 30. 11. 2024  spácha-
ných 13 trestných činov, ktoré boli v rámci vecnej  
a miestnej príslušnosti vyšetrované Obvodným 
oddelením PZ v Nemšovej. Išlo prevažne o násilnú 

a majetkovú trestnú činnosť. Okrem uvedeného 
došlo k viacerým podvodným konaniam pri objed-
naní tovaru cez internet objasňovaných v zmysle 
zákona o priestupkoch. 

► Čo sa týka škodových udalostí v cestnej premáv-
ke, na území mesta bolo zaznamenaných celkovo 
18 škodových udalostí. 37-krát bola zistená jazda 
pod vplyvom alkoholu motorových, resp. nemoto-
rových účastníkov cestnej premávky.

► Aj napriek miernemu poklesu trestných činov 
a priestupkov v roku 2024 apelujeme na občanov, 

aby svojím konaním predchádzali najmä majet-
kovej trestnej činnosti, a to riadnym uzamykaním 
svojich nehnuteľností, bicyklov, motorových vozi-
diel, zbytočne neponechávali voľne položené veci 
vo svojich vozidlách, neposkytovali prihlasovacie 
heslá k prístupu k svojim kreditným kartám pri 
elektronickej komunikácii a tovar objednávaný 
cez internet si pred zaplatením preverili u obchod-
níka.
 

mjr. Mgr. Ingrid Krajčíková
vedúca oddelenia komunikácie a prevencie 

Krajského riaditeľstva Policajného zboru v Trenčíne

Z POLICAJNÝCH 
ZÁPISKOV

nosťou až 454 kg. Tento silný 
stroj, určený do tých najná-
ročnejších terénov, sa môže 
pochváliť jedinečnou foto-
luminiscenčnou červenou 
farbou, ktorá zabezpečí jeho 
viditeľnosť za každých pod-
mienok, aj za tmy, a modrou 
svetelnou rampou na streche, 
6-timi doplnkovými výstraž-
nými LED svietidlami po stra-
nách a samozrejme sirénou. 

—Dobrovoľní hasiči úprimne 
veria, že TRAXTER pomôže 
všade tam, kde to bude sku-
točne potrebné a bude neod-
mysliteľným prínosom pre 
členov zásahových jednotiek 
na území mesta Nemšová.

Spracovala Miroslava Bachratá
Zdroj: FB Hasiči Nemšová 

KONTAKT: nos.nemsova@gmail.com
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POŽEHNANIE ZÁSTAVY 
SV. AMBRÓZA, PATRÓNA VČELÁROV 
- REGIÓNU NEMŠOVÁ
V sobotu 7. decembra 2024 sa vo farskom kostole sv. Michala Archanjela  
v Nemšovej konala sv. omša, na ktorej sme slávnostne požehnali unikátnu 
včelársku zástavu. Ďakujeme všetkým včelárom, ktorí finančne podporili 
výrobu včelárskej zástavy pre včelárov regiónu Nemšová.

OZ KĽÚČIKOVO 
NOMINOVANÉ 
NA VOJENSKÝ 
ČIN ROKA
Dňa 11. decembra 2024 sa na 
STVR 2 uskutočnilo slávnostné 
odovzdávanie ocenenia Vojen-
ský čin roka. Kľúčikovo to síce 
nevyhralo ale aj napriek tomu 
už aj len samotná nominácia z 
300 žiadosti medzi najlepších 
troch je veľký úspech. Na odo-
vzdávaní bol predseda Kľúčiko-
va a vojak Pavol Vavrúš.

Zdroj: FB Kľúčové 
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ZOZNAM KULTÚRNYCH A SPOLOČENSKÝCH PODUJATÍ
ORGANIZOVANÝCH ALEBO PODPORENÝCH MESTOM NEMŠOVÁ 

JANUÁR - MAREC

KEDY A KAM 
V NAŠOM MESTE 

► 29. december 2024 | 15.00 
VINŠUJEME VÁM  V KOSTOLE SV. MICHALA

► 30. december 2024 | 9.00
PREDSILVESTROVSKÝ NÁUČNÝ  POCHOD 

► 01. január 2025   
NOVOROČNÁ VATRA, SOBOTIŠTE

► 14. február 2025  | 19.00
ŠKOLSKÁ ZÁBAVA ZÁKLADNEJ ŠKOLY, JANKA PALU 2

► 18. január 2025 | 19.00  
TRADIČNÉ POSEDENIE  PRI HUDBE ● Telocvičňa KSŠ

► 03. február 2025
DIVADELNÉ PREDSTAVENIE ÚČET

► 22. február 2025 
FAŠIANGY KĽÚČOVÉ

► 19. marec 2025
DAROVANIE  KRVI ● Kultúrne centrum Nemšová 

Zmena programu vyhradená.
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Otváracie hodiny mestskej knižnice 
počas Vianočných sviatkov

♦ 23. 12. 2024 - 6. 1. 2025 | ZATVORENÉ

Úradné hodiny Mestského úradu v Nemšovej
počas Vianočných sviatkov

♦ 23. 12. 2024 | ZATVORENÉ
♦ 30. 12. 2024 | OTVORENÉ

♦ 31. 12. 2024 - 2. 1. 2025 | ZATVORENÉ
♦ 3. 1. 2025 | OTVORENÉ

♦ OD 7. 1. 2025 | OTVORENÉ

Kontakty v prípade úmrtia
0917 571 550 / 0918 876 668

V MENE REDAKCIE PRAJEME VŠETKÝM ČITATEĽOM
A OBYVATEĽOM MESTA NEMŠOVÁ POKOJNÉ PREŽITIE VIANOČNÝCH

SVIATKOV A ÚSPEŠNÝ ŠTART DO NOVÉHO ROKA 2025.


